
 
ACTA Núm. 9 - PLE ORDINARI DIA 24/09/2020 
 
 
A Paiporta, sent les 1 8.30 hores del dia 24 de setembre de 2020, prèvia la corresponent convocatòria i 
sota la Presidència de l’alcaldessa, Sra. Isabel Martín Gómez, assistida de la secretària de la Corporació, 
Sra. Mª José Gradolí Martínez, es reuneixen en la sala de plens de la Casa Consistorial, a fi de celebrar 
sessió ordinària, en primera convocatòria, els membres de la Corporació que a continuació s'expressen: 
 

ASSISTENTS: Alcaldessa-Presidenta: 
Isabel Martín Gómez (Compromís per Paiporta) 
 
Regidors/es: 
Josep Val Cuevas (Compromís per Paiporta) 
Beatriz Jiménez Jiménez (Compromís per Paiporta) 
Guillem Montoro López (Compromís per Paiporta) 
Rafael Gadea Merino (Compromís per Paiporta) 
María Ángeles Val Canós (Compromís per Paiporta) 
María Isabel Albalat Asensi (PSOE) 
Vicent Ciscar Chisbert (PSOE) 
María Jesús López Sanz (PSOE) 
Alejandro Jorge Sánchez Tarazona (PSOE) 
Esther Torrijos Alonso (PSOE) 
Vicente Ibor Asensi (PP) 
María Isabel Chisbert Alabau (PP) 
María Isabel Peyró Fernández (PP) 
María Consuelo Lisarde Marín (PP) 
Christian Montávez Redondo (PP) 
María Esther Gil Soler (PP) 
Alejandro Gutiérrez Martínez (PP) 
Manuel Carratalá Vila (PP) 
Francisco Estellés García (Ciudadanos de Paiporta) 
Matilde Cardós Sanz (Ciudadanos de Paiporta) 
 
Interventor: 
Antonio Pardo Picó 
 
Secretària: 
Mª José Gradolí Martínez 

 
 
Declarat públic l'acte i oberta la sessió per la Sra. Alcaldessa, es procedeix a tractar els assumptes i 
adoptar els acords sobre els expedients inclosos en el següent 
 

ORDRE DEL DIA 
 

 SECRETARIA 
1.- Aprovació, si escau, de les actas núm. 7/2020, de 25 de juny i núm. 8/2020, de 30 de juliol. 
2.- Resolucions dictades per l'Alcaldia i Regidories delegades des de l'última sessió ordinària del Ple. 
3.- Sessions de Junta de Govern Local celebrades des de l'última sessió ordinària del Ple. 

 

Secretària

Expediente 550933KNIF: P4618800I

Acta Pleno 24-09-2020 APROBADA - SEFYCU 2291090

La comprobación de la autenticidad de este documento y otra información está disponible en https://paiporta.sedipualba.es/

Código Seguro de Verificación: JZAA HCCW QZLN FHE3 ZNV3AYUNTAMIENTO DE PAIPORTA

FIRMADO POR

EL
 S

EC
RE

TA
RI

O/
A 

M
AR

IA
 J

OS
EF

A 
GR

AD
OL

I M
AR

TI
NE

Z
19

/1
1/

20
20

FIRMADO POR

LA
 A

LC
AL

DE
SA

IS
AB

EL
 M

AR
TI

N 
GO

M
EZ

19
/1

1/
20

20

Pág. 1 de 62

https://paiporta.sedipualba.es/firma/infocsv.aspx?csv=JZAAHCCWQZLNFHE3ZNV3
https://paiporta.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=3120664&csv=JZAAHCCWQZLNFHE3ZNV3
https://paiporta.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=3122597&csv=JZAAHCCWQZLNFHE3ZNV3


 
URBANISME, MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT 

4.- 557157E.- Nomenament membres de la Comissió de Delimitació municipal en coordinació amb 
l'Institut Cartogràfic Valencià. 

5.- 557433N.- Suspensió de tramitació i atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, 
edificació i demolició de l'àmbit comprés entre els carrers Pintor Benedito, Poeta Llorente i 
Enrique Reig. 

 
HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL 

6.- 483188W.- Renovació del càrrec de jutge o jutgessa de Pau titular de Paiporta.  
7.- 555256P.- Línies fonamentals Pressupost 2021. 
8.- 556513K.- Modificació de crèdit per crèdit extraordinari núm. 35/2020. 
9.- 557443C.- Modificació de crèdit per crèdit extraordinari núm. 36/2020 Joventut i Esports. 

10.- 560821T.- Modificació de crèdit per crèdit extraordinari/suplement finançat amb romanent de 
Tresoreria. MOD 37/2020. 

11.- 549810A.- Moció del grup municipal Compromís per un nou acord sobre el finançament dels 
municipis valencians. 

12.- 441359Z.- Aprovació definitiva Compte general 2019. 

13.- MOCIONS. 

14.- PRECS I PREGUNTES. 
 
 
1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LES ACTES ANTERIORS Núm. 7/2020, DE 25 DE JUNY I 
Núm. 8, DE 30 DE JULIOL. 
 
L'Alcaldia-Presidència pregunta als membres del Ple de la Corporació, si algun d'ells ha de formular 
observació a les actes núm. 7/2020, de 25 de juny i núm. 8/2020 de 30 de juliol. 
 
El Ple de la Corporació municipal, conforme al preceptuat en l'article 91 del Reglament d'organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, acorda per unanimitat (21 vots a favor) aprovar les actes núm. 7/2020, de 25 de juny i núm. 
8/2020 de 30 de juliol, en els termes que figuren en l’esborrany de les mateixes. 
 
 
2.- SECRETARIA.- RESOLUCIONS DICTADES PER L'ALCALDIA I REGIDORIES DELEGADES 
DES DE L'ÚLTIMA SESSIÓ DEL PLE. 
 
En compliment del que s'estableix en els articles 22.2-a) i 46.2-e) de la Llei de bases de règim local, i 42 
del Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, s'informa la Corporació 
municipal de les Resolucions de l'Alcaldia i Regidories delegades d'àrea hagudes des de l'última sessió 
del Ple, segons consta en els llibres corresponents de la Corporació, el resum de la qual és el següent: 
 

NOMBRES DE DECRETS TOTAL DECRETS 
EMESOS 

Núm. 2104/2020, d'1 4 de juliol, al núm. 2504/2020, de 15 
de setembre, (tots dos inclusivament) 401 

 
Els membres de la Corporació assistents a la sessió en queden assabentats. 
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3.- SESSIONS DE JUNTA DE GOVERN LOCAL CELEBRADES DES DE L'ÚLTIMA SESSIÓ 
ORDINÀRIA DEL PLE. 
 
En compliment del que s'estableix en els articles 22.2-a) i 46.2-e) de la Llei de bases de règim local, 
s'informa la Corporació municipal dels acords de la Junta de Govern Local adoptats des de l'última sessió 
ordinària del ple, segons consta en les actes corresponents, el resum de les quals es detalla: 
 

Núm. 
D'ACTA 

DATA DE LA SESSIÓ 

11 17-07-2020 
12 30-07-2020 

 
Els membres de la Corporació assistents a la sessió en queden assabentats. 
 
 
4.- 557157E.- NOMENAMENT MEMBRES DE LA COMISSIÓ DE DELIMITACIÓ MUNICIPAL 
EN COORDINACIÓ AMB L'INSTITUT CARTOGRÀFIC VALENCIÀ. 
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de l'àrea d'Urbanisme, Medi Ambient i 
Sostenibilitat de data 15 de setembre de 2020. 
 
L'Institut Cartogràfic Valencià va iniciar en 2016 un projecte de millora geomètrica dels termes 
municipals de València en el marc del qual els treballs corresponents a l'exercici 2020, que són millora 
geomètrica de les línies que delimiten Alfafar de Sedaví, de Paiporta, de Benetússer, de la Ciutat de 
València i de Massanassa, està ja començat i es va iniciar la fase del treball de camp consistent en la 
captura de dades mitjançant un equip GNSS/GPS. 
 
El procediment a seguir per a l'aprovació definitiva i la ratificació jurídica de la millora geomètrica de 
línies límit entre municipis del País Valencià, amb la finalitat que aquesta millora siga oficial, segons el 
que s'estableix en la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de règim local de la Comunitat 
Valenciana (RRLCV), el Reial decret 1690/1986 d'11 de juliol, per a això s'aprova el Reglament de 
població i demarcació territorial de les entitats locals (RPDTEL) i en la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
reguladora de les bases de règim local (LRBRL),comença pel nomenament de la COMISSIÓ DE 
DELIMITACIÓ MUNICIPAL. 
 
Intervencions: 
 
- Sr. Val: ja es va dictaminar en la comissió informativa, és una qüestió tècnica proposada per l'Institut 

Cartogràfic. Es tracta d'Alfafar i els municipis que ho envolten i ha d'adoptar-se acord per tots els 
municipis implicats.  
 

- Sr. Ibor: s'abstindran perquè els membres de la comissió han sigut triats per l'equip de govern. 
 

- Sra. Albalat: després de la impressió de la cartografia digital hi ha discrepàncies entre les dades del 
registre cadastral i les fites físiques. La delimitació és per a solucionar discrepàncies. El procediment 
l'ha iniciat Alfafar. 
 

- Sr. Estellés: Ciudadanos no té res a objectar i votarà a favor. 
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Es procedeix a la votació, amb el següent resultat: 
 Vots a favor: 13 (6 Compromís, 5 PSOE, 2 Ciudadanos) 
 Vots en contra: 0 
 Abstencions: 8 (PP) 

 
L'Ajuntament Ple per majoria (13 vots a favor) acorda: 
 
PRIMER.- Proposar el nomenament de les següents persones com a membres de la COMISSIÓ DE 
DELIMITACIÓ MUNICIPAL: 
 

Alcaldessa: Isabel Martín Gómez 
 

Regidors/es: Josep Val Cuevas 
 Isabel Albalat Asensi 
 Vicent Ciscar Chisbert 

 
Secretària de la Corporació: Mª José Gradolí Martínez 

 
Tècnic de l'Ajuntament: Sergio Cebrián Calvo 

 
SEGON.- Remetre còpia de l'acta i de la certificació de l'acord plenari a la Direcció General 
d'Administració Local de la Generalitat (art. 6.2. LRLCV) i a l'Institut Cartogràfic Valencià. 
 
 
5.- 557433N.- SUSPENSIÓ DE TRAMITACIÓ I ATORGAMENT DE LLICÈNCIES DE 
PARCEL·LACIÓ DE TERRENYS, EDIFICACIÓ I DEMOLICIÓ DE L'ÀMBIT COMPRÉS ENTRE ELS 
CARRERS PINTOR BENEDITO, POETA LLORENTE I ENRIQUE REIG. 
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de l'àrea d'Urbanisme, Medi Ambient i 
Sostenibilitat de data 15 de setembre de 2020. 
 
L'Ajuntament és titular de part dels viaris Pintor Benedito, Poeta Llorente i Enrique Reig adquirits per 
expropiació en virtut de la sentència núm. 1383/17, de 4 d'octubre de 2017, del TRIBUNAL SUPERIOR DE 
JUSTÍCIA DE LA COMUNITAT VALENCIANA, SALA CONTENCIOSA ADMINISTRATIVA, SECCIÓ QUARTA pel 
que s'ha de procedir a urbanitzar els vials obtinguts, materialitzar la distribució de beneficis i càrregues 
derivats de l'ordenació urbanística, girar quotes d'urbanització a les parcel·les beneficiades per 
l'actuació i obtindre l'aprofitament dels vials adquirits per expropiació per aquesta administració i que 
dona lloc a la corresponent adjudicació a favor d'aquesta. 
 
A tenor de l'article 83 de la Llei 5/2014, de 25 de juliol, de la Generalitat, d'ordenació del territori, 
urbanisme i paisatge, de la Comunitat Valenciana (d'ara en avant LOTUP), els béns de domini públic 
adquirits de manera onerosa per l'administració donaran lloc a la corresponent adjudicació al seu favor. 
 
Segons el que es disposa en l'art. 69.5.b) de la LOTUP en les illes de cases amb urbanització preexistent 
parcial, procedirà la seua inclusió com a actuació aïllada, sempre que siga viable connectar amb la 
urbanització existent les parts no urbanitzades. En cas contrari, s'inclourà en actuacions integrades el 
terreny imprescindible per a transformar-lo en solar. A la seua vegada, l'art. 108 de la LOTUP, determina 
l'objecte dels programes d'actuació:  
 
a) Ordenar el procés de gestió urbanística.  
b) Regular les relacions entre persones propietàries, empresa urbanitzadora i administració.  
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c) Determinar els drets i obligacions de les persones afectades, delimitant el seu contingut econòmic.  
d) Planificar la cronologia i etapes per al desenvolupament de les obres i actuacions reparcel·latòries. 
e) Delimitar o redelimitar unitats d'execució.  
f) Concretar reserves de terrenys per a habitatges subjectes a algun règim de protecció pública. 
g) En el seu cas, programar l'edificació de solars o la rehabilitació d'edificis.  
 
Es procedirà a la redacció del Programa d'Actuació Integrada en l'àmbit de les següents illes:  
 
M1 POETA LLORENTE 35 (A) 2372318YJ2627S0001FX  
M2 PINTOR BENEDITO 2 2372322YJ2627S0001MX  
M3 POETA LLORENTE 18 2372325YJ2627S0001RX  
M4 POETA LLORENTE 20 2372324YJ2627S0001KX 
 

 
 

Tenint en compte el que es disposa en l'art. 64 de la LOTUP que regula la suspensió de llicències i 
estableix que l'administració promotora del pla podrà acordar la suspensió de la tramitació i atorgament 
de llicències de parcel·lació de terrenys, edificació i demolició, per a àmbits determinats, amb la finalitat 
de facilitar l'estudi o reforma de l'ordenació urbanística. La suspensió tindrà una duració màxima de dos 
anys. Aquest termini s'interromprà, amb alçament de la suspensió, si, transcorregut un any, no se 
sotmet a exposició pública la proposta. L'eficàcia de l'acord de suspensió, o la represa d'aquesta, 
requereix la seua publicació en el Diari Oficial de la Comunitat Valenciana, indicant els àmbits i tipus de 
llicències afectades.  
 
Intervencions: 
 
- Sr. Val: es va dictaminar en la comissió informativa d'Urbanisme i és una qüestió tècnica de tràmit. 

S'ha encarregat ja la redacció del PAI de la zona afectada. Ara cal suspendre les llicències de 
parcel·lació perquè no interferisquen en la redacció. 

 
L'Ajuntament per unanimitat (21 vots a favor) acorda: 
 
PRIMER.- Suspendre la tramitació i l'atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, edificació i 
demolició en l'àmbit següent: 
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M1 POETA LLORENTE 35 (A) 2372318YJ2627S0001FX  
M2 PINTOR BENEDITO 2 2372322YJ2627S0001MX  
M3 POETA LLORENTE 18 2372325YJ2627S0001RX  
M4 POETA LLORENTE 20 2372324YJ2627S0001KX  
 
SEGON.- Procedir a publicar el present acord en el Diari Oficial de la Generalitat Valenciana als efectes 
previstos en l'article 64 de la Llei 5/2014, de 25 de juliol, de la Generalitat, d'ordenació del territori, 
urbanisme i paisatge, de la Comunitat Valenciana. 
 
 

6.- 483188W.- RENOVACIÓ DEL CÀRREC DE JUTGE O JUTGESSA DE PAU 
TITULAR DE PAIPORTA. 
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de l'àrea d'Hisenda i Administració General de 
data 16 de setembre de 2020. 
 
Mitjançant ofici de data 3 de juny de 2020 (Registre d’entrada 6.242, de 12/06/2020) el Tribunal 
Superior de Justícia de la Comunitat Valenciana va comunicar que estant pròxim el cessament de la 
jutgessa de pau titular de Paiporta, correspon “que es procedisca a l'elecció dels qui reunint les 
condicions legals, siguen nomenats per la Sala de Govern del TSJ per a exercir l'expressat càrrec, per un 
període de quatre anys, de conformitat amb el que es preveu en els articles 4, següents i concordants 
del Reglament número 3/1995, “Dels Jutges de Pau”, aprovat per a entenimentat del Ple del Consell 
general del Poder Judicial de 7 de juny de 1995 i per a l'elecció del qual haurà de seguir-se el 
procediment regulat en aqueix Reglament”. 
 
Considerant el que s'estableix en els articles 99 a 103 de la Llei orgànica 6/1985, d'1 de juliol, del poder 
judicial i en el Reglament 3/1995, de 7 de juny, dels jutges de pau.  
 
Vist l'expedient tramitat a aquest efecte, en el qual figura acreditada la publicació d'anunci en el Butlletí 
Oficial de la Província núm. 141, de 24 de juliol de 2020, així mateix s'ha remés per a la seua publicació 
en els taulers d'edictes del jutjat degà de Torrent, el jutjat de pau de Paiporta i de l'Ajuntament, perquè 
les persones interessades puguen presentar sol·licituds. 
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Transcorregut el termini concedit a aquest efecte, s'han presentat 2 sol·licituds per part de la Sra. Remei 
Ferrandis Ferrer i del Sr. Juan Pablo García Rincón. 
 
Vista la documentació presentada per les persones interessades. 
 
Intervencions: 
 
- Sr. Val: “en el mes de juny de 2016 es va fer l'anterior nomenament de la jutgessa de pau, Remedios 

Ferrandis Ferrer, en aquell moment destaquem en la seua designació com una persona que coneix 
molt béeal veïnat del nostre poble i estava acostumada a tractar amb les persones. Remei forma part 
del teixit associatiu de Paiporta, molt activa culturalment ha demostrat en els últims quatre anys ser 
una molt digna candidata a la seua reelecció. Durant aquests quatre anys de treball com a jutgessa 
de pau ha fet el seu treball de manera eficient, discreta i continuada. És per això que demanem, que 
enguany sí, triem la continuació de Remei Ferrandis com a jutgessa de pau per unanimitat d'aquest 
consistori.” 
 

- Sr. Ibor: en el seu moment quan es va plantejar l'elecció van votar en contra perquè van tindre 
dubtes. Però ha transcorregut el temps i ha resultat impecable en el treball, li dona l'enhorabona a la 
Sra. Ferrandis i manifesta que el grup municipal PP donarà el seu vot favorable a la proposta. 
 

- Sra. Albalat: el PSOE votarà a favor. La Sra. Ferrandis no sols ha fet una bona faena, sinó que el tracte 
amb la gent és exquisit i té bona predisposició. Li agraeix que continue amb aquesta labor. 
 

- Sr. Estellés: com va dir en la Comissió informativa donaran suport a la proposta, consideren a la Sra. 
Ferrandis una persona imparcial, capaç i honesta. 
 

- Sra. Alcaldessa: ja sabien fa 4 anys que la Sra. Ferrandis ho faria bé, és una persona participativa, va 
fer el pas en presentar-se al càrrec de jutgessa de pau, gràcies a ella Paiporta té una dona en aquest 
càrrec. Li agraeix el treball realitzat i el que farà en el futur. 

 
L'Ajuntament per unanimitat (21 vots a favor) acorda: 
 
1.- Triar a la Sra. Remei Ferrandis Ferrer, DNI núm. 22634829 T, com a jutgessa de pau titular de 
Paiporta per a l'acompliment d'aquest càrrec durant el període de quatre anys següents a la seua presa 
de possessió. 
 
2.- Remetre certificació de l'acord adoptat, juntament amb la resta de documentació preceptiva, a la 
sala de govern del Tribunal Superior de Justícia de la Comunitat Valenciana. 
 
 
7.- 555256P.- LÍNIES FONAMENTALS PRESSUPOST 2021. 
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de l'àrea d'Hisenda i Administració General 
de data 16 de setembre de 2020. 
 
L'Ordre HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament 
d'informació previstes en la Llei orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera, estableix en l’article 15 l'obligació de remetre informació sobre les línies 
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fonamentals dels pressupostos per a l'exercici següent, recollides en l'article 27.2 de la Llei orgànica 
2/2012, contenint tota la informació necessària conforme a la normativa europea. 
 
La remissió, conforme a l'article 5 de l'Ordre HAP/2105/2012, ha d'efectuar-se per mitjans electrònics i 
mitjançant signatura electrònica a través del sistema que el Ministeri d'Hisenda i Administracions 
Públiques (MINHAP) habilite a aquest efecte.  
 
El present acord té per objecte mostrar els formularis base per al compliment de la citada obligació amb 
referència al període 2020-2021, incorporats a l'aplicació del Ministeri i pujats a l'expedient electrònic 
555256P. 
 
L'aplicació per al subministrament d'aquesta informació es tancarà el   dia 14 de setembre a les 24:00 
hores. 
 
Vist l'informe emés per la Intervenció municipal i sent aquest, en el seu cas, favorable a la proposta de 
línies fonamentals del pressupost 2020-2021, s'ha adoptat acord d'Alcaldia per a l'enviament en termini 
de la proposta de línies fonamentals del pressupost 2020-2021. 
 
És competència del Ple l'aprovació dels pressupostos conforme a la Llei 7/1985 RBRL, procedeix 
l'adopció per aquest de l'acord en el pròxim Ple que se celebre. 
 
En virtut de les competències que atribueix al Ple la Llei 7/1985 RBRL, i en particular estableix en l’article 
22.2 lletra e). 
 
Intervencions: 
 
- Sr. Val: tal com es va comentar en la comissió informativa d'Hisenda és la primera vegada que 

s'emporta al Ple aquest punt, es tracta de les línies generals del pressupost que ja s'han enviat al 
Ministeri. No condicionen, ja ho va informar l'interventor en la comissió, són meres previsions. 
 

- Sr. Ibor: el PP votarà en contra. Les previsions dependran del fet que el govern suprimisca o no el 
sostre de despesa. Han analitzat la proposta i no es creuen la part d'ingressos perquè consideren 
que està sobredimensionada. Per exemple, a les plusvàlues els correspon l'increment del 107%, és 
cert que en l'informe d'Intervenció s'explica, però veuen el recaptat en 2018 i 2019 i observen una 
desviació no creïble.  
 

- Sra. Alcaldessa: l'informe es planteja des d'Intervenció, no és una qüestió política sinó tècnica. 
 
Es procedeix a la votació, amb el següent resultat: 

 Vots a favor: 13 (6 Compromís, 5 PSOE, 2 Ciudadanos) 
 Vots en contra: 8 (PP) 
 Abstencions: 0 

 
L'Ajuntament per majoria (13 vots a favor) acorda: 
 
PRIMER.- Aprovar les línies fonamentals del Pressupost 2020-2021. 
 
Ingressos. 
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Despeses. 
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8.- 556513K.- MODIFICACIÓ CRÈDIT PER CRÈDIT EXTRAORDINARI Núm. 35/2020. 
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de l'àrea d'Hisenda i Administració General 
de data 16 de setembre de 2020. 
 

I.- ANTECEDENTS 
 
I.1.- El departament d'Urbanisme necessita escometre diverses despeses que no poden demorar-se per 
al pròxim exercici pressupostari. 
  
I.2.- En l'estat de despeses del pressupost general de l'Ajuntament no existeix crèdit, però sí romanent 
positiu de Tresoreria. 
 

II.- FONAMENTS DE DRET 
 
L'article 177 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals (TRLHL) disposa: 
 
1. Quan haja de realitzar-se alguna despesa que no puga demorar-se fins a l’exercici següent, i no 
existisca en el pressupost de la Corporació crèdit o siga insuficient o no ampliable el consignat, 
el president de la Corporació ordenarà la incoació de l'expedient de concessió de crèdit extraordinari, en 
el primer cas, o de suplement de crèdit, en el segon. 
 
2. L'expedient, que haurà de ser prèviament informat per la Intervenció, se sotmetrà a l'aprovació del 
Ple de la Corporació, amb subjecció als mateixos tràmits i requisits que els pressupostos. Seran així 
mateix d’aplicació les normes sobre informació, reclamació i publicitat de els pressupostos a què 
es refereix l’article 169 d'aquesta llei. [...] 
 
3. L'expedient haurà d'especificar la concreta partida pressupostària a incrementar i el mitjà o recurs 
que ha de finançar l'augment que es proposa. 
 
Aquest augment es finançarà amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria, amb nous o majors ingressos 
recaptats sobre els totals previstos en el pressupost corrent, i mitjançant anul·lacions o baixes de crèdits 
de despeses d’altres partides del pressupost vigent no compromesos, les  dotacions del qual s'estimen 
reduïbles sense pertorbació del respectiu servei. En l’expedient s’acreditarà que els ingressos previstos 
en el pressupost s’efectuen amb normalitat, llevat que aquells tinguen caràcter finalista. [...]. 
 
Intervencions: 
 
- Sr. Val: explica el motiu pel qual hi ha tres punts separats, és perquè s'han anat incorporant al 

setembre els treballadors i l'interventor, que ha hagut de veure i informar els expedients de les tres 
modificacions. Explica cadascuna d'elles.  
 

- Sr. Ibor: en la comissió informativa van explicar els tres punts amb detall. El grup PP sempre s'ha 
abstingut en les modificacions de crèdit i ho faran ara també per coherencia, però els crida l'atenció 
al que van destinats els crèdits de les modificacions. Creu que tots els recursos han de dedicar-se al 
mateix, autònoms i xicotetes empreses i ajudar a les parts més desfavorides de la crisi. Però això no 
altera el sentit del seu vot, que serà d'abstenció. 
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- Sra. Albalat: contesta al Sr. Ibor que no s'hagueren abordat aquestes modificacions sense tindre 
cobertes les necessitats prioritàries i els consta que Benestar Social i Comerç tenen hui dia recursos 
suficients per a acabar l'exercici econòmic. Cal no confondre les urgències amb projectes a llarg i 
mitjà termini. El que s'està fent és continuar dotant el que falta en Educació. Reitera que les 
necessitats essencials estan cobertes. 
 

- Sr. Estellés: Ciudadanos donarà suport als tres punts, però vol deixar constància que es desvia 
l'atenció del veritablement important, que és el tema del Covid. Pot ser que actualment estiguen 
ateses les necessitats però aquest tema serà llarg. 
 

- Sr. Val: fa un recordatori de les modificacions de crèdit que s'han aprovat per a serveis destinats al 
Covid: encàrrec a ESPAI, ajudes al Comerç, Benestar Social… tot això en total ha ascendit 
aproximadament a un milió d'euros. Actualment està tot garantit fins a cap d'any. Si canviara la 
situació es farien les modificacions que foren necessàries. 

 
Es procedeix a la votació, amb el següent resultat: 

 Vots a favor: 13 (6 Compromís, 5 PSOE, 2 Ciudadanos) 
 Vots en contra: 0 
 Abstencions: 8 (PP) 

 
L'Ajuntament per majoria (13 vots a favor) acorda: 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació pressupostària de suplement de crèdit en les següents 
aplicacions pressupostàries: 
 

PARTIDA DESCRIPCIÓ IMPORT 
15100.62100 Adquisició terreny dotacional esportiu 222.100,00.-€ 
15100.60000 Adquisició terreny ús general resolució permuta  118.000,00.-€ 
16210.22799 Altres treballs realitzats per altres empreses (Revisió preus 

recollida residus 2017-2020) 
36.207,18.-€ 

92000.62400 Element de transport Administració general 35.000,00.-€ 
42500.60900 Instal·lació fotovoltaica CEIP Ausiàs March 19.766,34.-€ 
92000.22604 Compliment sentència 229/2020 expropiació Ministeri de 

llei Francisco Soriano Alós i unes altres. Preu just més 
interessos de demora  

21.938,14.-€ 

92000.22604 Compliment execució sentència liquidació interesses 
quotes UE 16 

7.298,72 €. 

15100.22799 Treballs d'adequació del llit del Barranc, per acumulació 
d'abocaments, en la zona del sobreeixidor de pluvials del 
carrer Torrent. 

12.219,22.-€ 

93300.62200 Annexos (aseos) instal·lació esportiva pista patinatge zona 
enjardinada Jaume I 

31.000,00.-€ 

16500.61901 Instal·lació semàfors carrers Albal i Sant Joan de Ribera 22.000.-€ 
TOTAL 525.529,60.-€ 

 
Finançament: 
 

APLICACIÓ DESCRIPCIÓ IMPORT 
87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals 525.529,60 € 
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SEGON.- Ordenar l'exposició al públic de l'acord plenari, previ anunci al Butlletí Oficial de la Província, 
per 15 dies, durant els quals les persones interessades podran examinar l'expedient i presentar 
reclamacions davant el Ple, considerant-se definitivament aprovada la modificació pressupostària si 
durant l'esmentat termini no s’hagueren presentat reclamacions. 
 
 
9.- 557443C.- MODIFICACIÓ CRÈDIT PER CRÈDIT EXTRAORDINARI Núm. 36/2020 
JOVENTUT I ESPORTS 
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de l'àrea d'Hisenda i Administració General 
de data 16 de setembre de 2020. 
 

I.-ANTECEDENTS 
 
I.1.- El departament de Joventut i el Servei municipal d'Esports necessiten escometre diverses despeses 
que no poden demorar-se per al pròxim exercici pressupostari. 
  
I.2.- La necessitat d'escometre aquestes despeses ve especialment motivada, entre altres, pels següents: 
 
- La crisi sanitària generada pel Covid-19 obliga a adaptar les activitats esportives i els programes 
juvenils a les directrius marcades per les autoritats competents, la qual cosa incrementa les despeses 
previstes inicialment per al desenvolupament d'aquestes intervencions (adaptació d'espais, dotació de 
recursos, divisió de grups, etc.). 
 
- La crisi sanitària està tenint conseqüències negatives sobre el col·lectiu juvenil i adolescent, la qual 
cosa fa necessari el desenvolupament de noves intervencions no contemplades en el moment 
d'elaborar el pressupost municipal per a l'any 2020. 
 
- Al llarg d'enguany han ocorregut fenòmens climàtics, entre els quals destaca la borrasca Gloria, que ha 
causat importants danys sobre les instal·lacions del Servei municipal d'Esports. 
  
I.3.- En l'estat de despeses del pressupost general de l'Ajuntament no existeix crèdit, però si romanent 
positiu de Tresoreria. 
 

II.- FONAMENTS DE DRET 
 
L'article 177 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals (TRLHL) disposa: 
 
1. Quan haja de realitzar-se alguna despesa que no puga demorar-se fins a l’exercici següent, i no 
existisca en el pressupost de la Corporació crèdit o siga insuficient o no ampliable el consignat, 
el president de la Corporació ordenarà la incoació de l'expedient de concessió de crèdit extraordinari, en 
el primer cas, o de suplement de crèdit, en el segon. 
 
2. L'expedient, que haurà de ser prèviament informat per la Intervenció, se sotmetrà a l'aprovació del 
Ple de la Corporació, amb subjecció als mateixos tràmits i requisits que els pressupostos. Seran així 
mateix de aplicació, les normes sobre informació, reclamació i publicitat dels pressupostos a què 
es refereix l’article 169 d'aquesta llei. [...] 
 
3. L'expedient haurà d'especificar la concreta partida pressupostària a incrementar i el mitjà o recurs 
que ha de finançar l'augment que es proposa. 
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Aquest augment es finançarà amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria, amb nous o majors ingressos 
recaptats sobre els  totals previstos en el pressupost corrent, i mitjançant anul·lacions o baixes de 
crèdits de despeses d’altres partides del pressupost vigent no compromeses, les  dotacions del qual 
s'estimen reduïbles sense pertorbació del respectiu servei. En l’expedient s’acreditarà que els ingressos 
previstos en el pressupost s’efectuen amb normalitat, llevat que aquells tinguen caràcter finalista. [...]. 
 
Es procedeix a la votació, amb el següent resultat: 

 Vots a favor: 13 (6 Compromís, 5 PSOE, 2 Ciudadanos) 
 Vots en contra: 0 
 Abstencions: 8 (PP) 

 
L'Ajuntament per majoria (13 vots a favor) acorda: 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació pressupostària de suplement de crèdit en les següents 
aplicacions pressupostàries: 
 

APLICACIÓ DESCRIPCIÓ IMPORT 
33440 22609 Activitats culturals i esportives 10.000 € 
33440 62500 Inversió nova mobiliari 5.000 € 
34100 22799 Altres treballs realitzats per altres empreses 8.000 € 
34100 48000 Subvencions de promoció i foment de l'esport 1.800 € 
34200 21200 Reparació i manteniment edificis i altres construccions 14.000 € 
34200 21300 Reparació i manteniment maquinària, instal·lacions tècniques 

i utillatge 
3.000 € 

 Import total     41.800 € 
 
Finançament: 
 

APLICACIÓ DESCRIPCIÓ IMPORT 
87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals 41.800 € 

 
SEGON.- Ordenar l'exposició al públic de l'acord plenari, previ anunci al Butlletí Oficial de la Província, 
per 15 dies, durant els quals les persones interessades podran examinar l'expedient i presentar 
reclamacions davant el Ple, considerant-se definitivament aprovada la modificació pressupostària si 
durant l'esmentat termini no s’hagueren presentat reclamacions. 
 
 
10.- 560821T.- MODIFICACIÓ CRÈDIT PER CRÈDIT EXTRAORDINARI/ SUPLEMENT 
FINANÇAT AMB ROMANENT DE TRESORERIA. MOD 37/2020. 
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de l'àrea d'Hisenda i Administració General 
de data 16 de setembre de 2020. 
 

I.- ANTECEDENTS 
 
I.1.- La Regidoria d'Educació necessita escometre diverses despeses que no poden demorar-se per al 
pròxim exercici pressupostari. 
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I.2.- La necessitat d'escometre aquestes despeses ve especialment motivada per la crisi sanitària 
generada per la COVID-19, que obliga a adoptar mesures extraordinàries en el manteniment i 
funcionament dels centres escolars, la qual cosa incrementa les despeses previstes inicialment per al 
desenvolupament d'aquestes intervencions (adaptació d'espais, dotació de recursos, divisió de grups, i 
tantes noves intervencions no contemplades en el moment d'elaborar el pressupost municipal per a 
l'any 2020 i que estan tenint conseqüències negatives per a la comunitat educativa. 
 
I.3.- En l'estat de despeses de pressupost general de l'Ajuntament no existeix crèdit, però sí romanent 
positiu de Tresoreria. 
 

II.- FONAMENTS JURÍDICS 
 
L'article 177 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals (TRLHL) disposa: 
 
1. Quan haja de realitzar-se alguna despesa que no puga demorar-se fins a l'exercici següent, i no 
existisca en el pressupost de la Corporació crèdit o siga insuficient o no ampliable el consignat, el 
president de la Corporació ordenarà la incoació de l'expedient de concessió de crèdit extraordinari, en el 
primer cas, o de suplement de crèdit, en el segon. 
 
2. L'expedient, que haurà de ser prèviament informat per la Intervenció, se sotmetrà a l'aprovació del 
Ple de la Corporació, amb subjecció als mateixos tràmits i requisits que els pressupostos. Seran així 
mateix, d'aplicació, les normes sobre informació, reclamació i publicitat dels pressupostos a què es 
refereix l'article 169 d'aquesta llei. 
 
3. L'expedient haurà d'especificar la concreta partida pressupostària a incrementar i el mitjà o recurs 
que ha de finançar l'augment que es proposa. 
 
Aquest augment es finançarà amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria, amb nous o majors ingressos 
recaptats sobre els totals previstos en el pressupost corrent, i mitjançant anul·lacions o baixes de crèdits 
de despeses d'altres partides del pressupost vigent no compromeses, les dotacions del qual s'estimen 
reduïbles sense pertorbació del respectiu servei. En l'expedient s'acreditarà que els ingressos previstos 
en el pressupost s’efectuen amb normalitat, llevat que aquells tinguen caràcter finalista. 
 
Es procedeix a la votació, amb el següent resultat: 

 Vots a favor: 13 (6 Compromís, 5 PSOE, 2 Ciudadanos) 
 Vots en contra: 0 
 Abstencions: 8 (PP) 

 
L'Ajuntament per majoria (13 vots a favor) acorda: 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació pressupostària de suplement de crèdit en la següent 
aplicació pressupostària. 
 
Partida del crèdit que s'ha de crear/ampliar: 
 

PARTIDA DESCRIPCIÓ IMPORT 
32300 22799 Altres treballs realitzats per altres empreses. 25.000,00.-€ 
TOTAL 25.000,00.-€ 
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Finança: 
 

PARTIDA DESCRIPCIÓ IMPORT 
87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals. 25.000,00.-€ 
TOTAL 25.000,00.-€ 

 
SEGON.- Ordenar l'exposició al públic de l'acord plenari, previ anunci al Butlletí Oficial de la Província, 
per 15 dies, durant els quals les persones interessades podran examinar l'expedient i presentar 
reclamacions davant el Ple, considerant-se definitivament aprovada la modificació pressupostària si 
durant l'esmentat termini no es van haver presentat reclamacions. 
 
 
11.- 549810A.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE COMPROMIS PER UN NOU ACORD 
SOBRE EL FINANÇAMENT DELS MUNICIPIS VALENCIANS. 
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de l'àrea d'Hisenda i Administració General de 
data 16 de setembre de 2020. 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Arran de la crisi generada per la pandèmia, les administracions públiques han hagut de fer front a un 
escenari inesperat, i quant al futur, incert. Aquesta situació no ha sigut aliena als ajuntaments, 
l'administració més pròxima a la ciutadania, que ha hagut de donar resposta a les necessitats de les 
veïnes i veïns, amb esperit de servei en benefici de totes i tots. 
 
Però, en aquestes setmanes assistim a un augment de la incertesa generada per la nova escalada de 
casos. Per a fer front els ajuntaments hem d'estar preparats per a tornar a aplicar mesures urgents en 
matèria social i econòmica, que exigeixen una major despesa en l'àmbit municipal. 
 
Així doncs, la Llei d'estabilitat pressupostària de 2012 i les limitacions de la regla de despesa han suposat 
el pilar fonamental de la mal anomenada austeritat, imposada a nivell europeu i que ha evidenciat que 
l'administració que més ha complit ha sigut la local. Això ha permés a la majoria d'ajuntaments comptar 
amb un romanent positiu, fruit d'anys d'estalvi i retallades imposades. 
 
Per tot això, cal avançar en un nou marc legislatiu que garantisca la suficiència financera dels ens locals 
per a fer front a les pròpies competències i els serveis impropis que es presten. Els ajuntaments 
necessiten alleujar les tensions de les seues hisendes generades aquests mesos, i com no, poder fer 
front a elles amb els seus propis romanents i superàvits. Només així podrem enfortir els nostres 
municipis de cara al futur. 
 
Tot això no és més que el reflex de l'autonomia local garantida per la Constitució. Hem de posar fi a les 
tuteles que limiten els ajuntaments a uns mers gestors de recursos. Hem de donar resposta ràpida i 
suficient a la nostra ciutadania. Els pobles i ciutats seran el motor del canvi i la recuperació en l'era post-
Covid. 
 
Ara, una vegada derogat el decret llei que transposava l'acord entre el Govern espanyol i la FEMP 
denominat “per a contribuir des dels municipis a desenvolupar una mobilitat sostenible, l'Agenda 
Urbana i les polítiques de cures i suport a la cultura” el passat 4 d'agost, plasmat en el Reial decret llei 
27/2020 de mesures financeres, de caràcter extraordinari i urgent, aplicables a les entitats locals, és 
l'hora de plantejar nous instruments financers per a ajudar als nostres ajuntaments. Els estalvis han de 
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servir per a dur a terme polítiques anticícliques, augmentant la despesa tant en inversions com en 
ajudes als sectors productius valencians per part també dels municipis. 
 
Intervencions: 
 
- Sr. Val: en la comissió informativa van modificar la moció, tornen al punt de partida i s'adhereixen a 

les declaracions de la FVMP perquè els ajuntaments puguen utilitzar els romanents. Es proposa la 
derogació de la “Llei Montoro” pel sostre de despesa i estabilitat. Es demana poder utilitzar el 100 
per 100 del romanent de Tresoreria i el 100 per 100 del superàvit i participar dels fons europeus en 
la mateixa proporció que les despeses. 
 

- Sr. Ibor: cal tindre en compte que la situació econòmica en 2012 no és la mateixa que hi ha en 2020. 
El govern d'Espanya ha de facilitar que s'actue contra la incidència del Covid, etc. En aquestes 
condicions el PP ha estudiat la moció de Compromís i la veuen plena de sentit comú perquè el 
govern pretenia que es disposara dels romanents de Tresoreria dels ajuntaments. El sostre de 
despesa és un inconvenient per a la situació en què ens trobem. Hi ha mitjans per a controlar la 
despesa i creuen que és adequat que la participació de l'Estat en els municipis augmente i que 
també es participe dels fons europeus davant el futur que s'aveïna. Es tracta de dotar de recursos als 
ajuntaments. Creu que la moció mereix el suport del grup PP i li ho donaran. 
 

- Sr. Císcar: el vot del PSOE serà favorable però vol aclarir el següent: molt del que es planteja en la 
moció ja està actualment perquè s'ha dit que se suspén el sostre de despesa 2020, que es podrà 
utilitzar el superàvit 2019, que en 2020 es podran acabar els IFS del 2018… Coincideixen a tindre més 
autonomia per a utilitzar el romanent de Tresoreria però recorda que ací s'ha anat utilitzant quan ha 
fet falta. En tema del Covid s'ha fet un esforç i no han faltat recursos per a ajudes, etc. La “Llei 
Montoro” obligava a aprovar un pressupost sense dèficit, equilibrat, per això a vegades apareix el 
superàvit. Votaran a favor de la moció però cal tindre en compte que aquest Ajuntament no té 
dificultats econòmiques i ha utilitzat el romanent de Tresoreria quan ha fet falta. 
 

- Sr. Estellés: Ciudadanos votarà a favor. Recorda que els recursos ixen dels ciutadans de Paiporta i és 
de dret que tornen a ells, per això el romanent de Tresoreria ha de tornar als ajuntaments. Al Sr. 
Císcar li diu que tots els recursos són limitats perquè no saben fins quan durarà la pandèmia. 
 

- Sr. Val: agraeix a tots els grups el suport a la moció i recorda que també se sol·licita en la mateixa 
que els fons europeus aprovats arriben als municipis. 

 
L'Ajuntament per unanimitat (21 vots a favor) acorda: 
 
PRIMER.- L’Ajuntament de Paiporta insta al Congrés dels Diputats i al Govern de l'Estat a legislar per a 
garantir la suficiència financera i autonomia pressupostària dels municipis, sempre acompanyat 
d'avaluacions d'impacte competencial i econòmic dels ens locals i mesures compensatòries, si fora el 
cas. Els municipis no tan sols han de poder, sinó que han d'augmentar la despesa per a fer front a la crisi 
generada pel COVID en el teixit productiu. 
 
SEGON.- L’Ajuntament de Paiporta emplaça al Govern espanyol a flexibilitzar la regla de despesa i 
derogar la Llei 2/2012 d'estabilitat pressupostària, a més de garantir el repartiment d'un fons municipal 
no reembossable COVID de 16.000 milions d'euros equitativament entre els municipis i sense 
condicionants, especialment aquells que no disposen de romanents. 
 
TERCER.- Reclamem al Govern espanyol que permeta als municipis disposar dels superàvits de 2019 i els 
que es generaran en 2020 i els romanents acumulats, per a poder fer front a les despeses derivades de 
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les mesures de reactivació socioeconòmica o d'emergència que hagen de dur-se a terme . Necessitem 
disposar del 100% dels romanents. 
 
QUART.- Apel·lem al fet que el govern de l'estat quantifique les despeses per serveis impropis produïts i 
les noves regulacions durant la pandèmia, per a compensar als municipis. 
 
CINQUÉ.- Comunicar l'aprovació d'aquests acords al Govern de l'Estat Espanyol, a la FEMP i al Congrés 
dels Diputats, així com a tots els grups parlamentaris, perquè arriben a un ampli acord que millore el 
finançament municipal. 
 
 
12.- 441359Z.- APROVACIÓ DEFINITIVA COMPTE GENERAL 2019. 
 
S'absenta de la sessió el Sr. Alejandro Gutiérrez (grup municipal PP). 
 

I.- ANTECEDENTS 
 
Per part de la Intervenció municipal s'ha presentat, per a la seua tramitació i aprovació, el Compte 
general d'aquest Ajuntament corresponent a l'exercici econòmic 2019, havent-se informat prèviament 
en data 3 de juny de 2020 (núm. 100/2020).  
 
En data 25 de juny de 2020, la Comissió Especial de Comptes ha informat el Compte general de l'exercici 
2019 i, d'acord amb el que disposa l'article 212.3 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, s'ha exposat al públic per un termini de 15 dies i 8 més, 
comptats des de l'endemà de la data de publicació de l'edicte al Butlletí Oficial de la Província, la qual 
s'ha produït el dia 13 de juliol de 2020 sense que s'hagen formulat objeccions o reclamacions, motiu pel 
qual resulta procedent la seua aprovació pel Ple de l'Ajuntament. 
 

II.- FONAMENTS DE DRET 
 

El Compte general es regula als articles 208 a 212 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals (TRLHL, d'ara en avant), aprovat pel RDL 2/2004, de 5 de març, al Reial decret 500/1990, de 20 
d'abril, així com a la Instrucció del Model Normal de comptabilitat Local, aprovada per Ordre del 
Ministeri d'Economia i Hisenda 1781/2013, de 20 de setembre. 
 
Segons determina l'art. 209 del TRLHL “El Compte General estarà integrat pel Compte de: 
a) La pròpia entitat.  
b) Els seus organismes autònoms.  
c) Les Societats Mercantils de capital íntegrament propietat d'aquella. “ 
 
De conformitat amb el que estableix l'article 212 del TRLHL, la remissió del Compte general, formada per 
la Intervenció, correspon al president de l'entitat Local.  
 
Quant a la seua tramitació, disposa l'article 212 del TRLHL que l'esmentat Compte general serà sotmés a 
informe de la Comissió Especial de Comptes per a posteriorment exposar-lo al públic per un termini de 
quinze dies, durant els quals i huit més, les persones interessades podran presentar reclamacions i 
observacions. De produir-se aquests últims se sotmetran a examen i comprovació de la Comissió 
Especial de Comptes que emetrà un nou informe. Acompanyat dels esmentats informes de la Comissió 
Especial de Comptes i de les reclamacions i observacions formulades, el Compte general se sotmetrà al 
Ple de la Corporació abans de l'1 d'octubre. Finalment l'Ajuntament haurà de rendir a la Sindicatura de 
Comptes el Compte general de 2019 degudament aprovat.  
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Intervencions: 
 
- Sr. Val: explica que no han hagut al·legacions i es presenta per a la seua aprovació. 
 
Es procedeix a la votació, amb el següent resultat: 

 Vots a favor: 13 (6 Compromís, 5 PSOE, 2 Ciudadanos) 
 Vots en contra: 0 
 Abstencions: 7 (PP) 

 
L'Ajuntament per majoria (13 vots a favor) acorda: 
 
PRIMER.- Aprovar el Compte general de l'Ajuntament de Paiporta corresponent a l'exercici econòmic 
2019 en els termes que consta en l'expedient, integrat per: 
 
- Compte anual de l'Ajuntament de Paiporta. 
- Compte anual de l'Entitat Pública Empresarial Local (EPEL) ESPAI. 
 
SEGON.- Ordenar el seu enviament electrònic a la Sindicatura de Comptes de la Comunitat Valenciana. 
 
Es reincorpora a la sessió el Sr. Alejandro Gutiérrez. 
 
 
13é.- MOCIONS 
 
13.1.- 564134W.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL CIUDADANOS PER LA QUAL ES 
RECLAMEN MESURES DE GARANTIA PER A LA SEGURETAT I LA CONVIVÈNCIA 
CIUTADANA ENFRONT DE L'OCUPACIÓ IL·LEGAL D'HABITATGES. 
 
Vista la moció presentada pel grup municipal Ciudadanos mitjançant la qual es reclamen mesures de 
garantia per a la seguretat i la convivència ciutadana enfront de l'ocupació il·legal d'habitatges, que diu 
el següent: 
 

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
El dret a la propietat privada forma part de l'arquitectura institucional dels Estats de Dret. La seua 
protecció resulta essencial. Així ho expressa l'article 33 de la Constitució espanyola, igual que el Codi 
Civil i altres normes del nostre ordenament jurídic. En els últims temps, la societat espanyola està sent 
testimoni d'un fenomen enormement perjudicial dut a terme per grups que, valent-se d'una deficient 
regulació legal, han carregat sovint contra les famílies vulnerables: l'ocupació il·legal d'habitatges. 
 
A fi de comprendre correctament aquest problema, és imprescindible abordar tres precisions. La 
primera és jurídica: les garanties que han de protegir el dret de propietat. Dins d'aquest àmbit, es 
troben les reaccions jurídiques contra els actes d'ocupació il·legal d'habitatges, sovint ben qualificades 
com a delictes d’ «usurpació» i tipificades en el Codi Penal com la utilització d'immobles aliens sense 
autorització (article 245.2). 
 
La segona distinció, aquesta vegada de naturalesa política, es refereix, d'una banda, a aquells supòsits 
de desnonament en situacions de necessitat i vulnerabilitat o motivats per execucions hipotecàries; i, 
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per un altre, aquells en els quals s'inclouen les ocupacions il·legals. Tots dos suposen, en efecte, una 
privació del dret de la propietat, però, mentre que les víctimes de desnonaments mereixen tota la 
nostra protecció en la mesura del legalment possible, les ocupacions il·legals d'habitatges, al contrari, 
mereixen tot el nostre retret. 
 
Finalment, és necessari distingir entre dos tipus d'ocupacions il·legals. D'una banda, les dutes a terme 
per individus o grups de delinqüència organitzada, que perpetren aquestes ocupacions de manera 
premeditada i amb una finalitat lucrativa, aprofitant-se d'aqueixes mateixes persones en situació de 
vulnerabilitat a les quals tenim a bé protegir, a vegades, fins i tot, extorquint-les per a obtindre una 
compensació econòmica com a condició prèvia per a recuperar el seu habitatge; i, per un altre, les 
realitzades per grups anti-sistema. 
 
Contra tots dos grups s'ha d'actuar en defensa de la llei i la propietat privada. L'«okupació» és un acte 
il·legal que mereix el retret dels poders públics. Converteix als amos i als veïns en víctimes. En efecte, les 
comunitats de veïns també pateixen de la deterioració de la convivència, sent, per exemple, el tràfic de 
drogues dels anomenats narcopisos el cas més extrem. Per part seua, els propietaris i els inquilins es 
troben davant la impossibilitat d'entrar en la seua pròpia casa en tornar d'unes vacances o d'una curta 
absència. Així, a causa de l'escassa protecció de la propietat privada i la lentitud dels procediments 
judicials, aquests amos i veïns s'enfronten a un greu problema que, ara com ara, manca de solució justa i 
eficaç. Per si no fos prou, els números de l’ «okupació» ens ofereixen un retrat encara més preocupant: 
les ocupacions il·legals han experimentat un elevat creixement durant els últims anys. 
 
En definitiva, pot concloure's que actualment el nostre ordenament jurídic és incapaç de garantir prou 
als ciutadans la tinença i el gaudi pacífic de la seua propietat, ja que les vies legals són manifestament 
insuficients. És urgent i necessari, per tant, introduir diferents modificacions legals que afronten, en la 
seua integritat, el fenomen de l'ocupació il·legal. Per això, el Defensor del Poble ja va iniciar, al 
desembre de 2016, una actuació d'ofici davant la Secretaria d'Estat de Seguretat i la Fiscalia General de 
l'Estat per les queixes de ciutadans i ciutadanes que posen en relleu l'augment de l'ocupació il·legal 
d'immobles a Espanya, i recomanava preveure les vies adequades per a l'adopció de mesures de 
caràcter cautelar que restituïsquen, de manera immediata, a la persona titular de l'immoble la possessió 
i gaudi d'aquest, mitjançant la tramitació d'un procediment judicial ràpid. 
 
Convé ressaltar que el Dret comparat empara aquesta visió. Pràcticament tots els països del nostre 
entorn disposen de procediments ràpids i eficaços per a, ja siga mitjançant la intervenció d'un jutge o 
simplement a través de les Forces i Cossos de Seguretat de l'Estat, desallotjar a les persones ocupants i, 
de manera immediata, retornar la propietat i possessió d'un habitatge al seu legítim propietari o 
propietària. Entre altres, Holanda, França, Anglaterra, Alemanya, Itàlia i Dinamarca garanteixen a la seua 
ciutadania la recuperació de la seua legítima propietat en un termini envejablement curt de temps. 
 
L'administració més directament implicada en la problemàtica derivativa de l'ocupació il·legal 
d'habitatges és l'Administració local. És indubtable que hi ha una afectació a la seguretat i convivència 
ciutadanes la responsabilitat de la qual ha de recaure sobre els ajuntaments. Aquestes administracions 
són les més pròximes a la ciutadania i les que han d'oferir una resposta més immediata a un fenomen 
que tant està perjudicant els veïns i les veïnes. Per a fer front al problema que representa l'ocupació, cal 
dotar als ajuntaments amb les potestats adequades, a l'altura de la responsabilitat que la ciutadania els 
reclama. Seria il·lògic que aquella administració a la qual la ciutadania li exigeix resposta, precisament, 
estiguera desemparada per les lleis per no habilitar-li amb les potestats adequades. 
 
Sent conscients d'aquestes circumstàncies, el grup parlamentari Ciudadanos en el Congrés dels Diputats 
recentment ha registrat una Proposició de Llei de garanties per a la seguretat i convivència ciutadanes 
enfront de l'ocupació il·legal d'habitatges. Una iniciativa que busca defensar als legítims propietaris que 
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veuen el seu habitatge usurpat per okupes que accedeixen il·legítimament per la força, o ho fan de la 
mà de màfies que es lucren amb l'ocupació aprofitant l'absència dels seus propietaris, a vegades fins i 
tot en períodes tan curts com les vacances. Com també persegueix acabar amb l'existència d'aquells 
immobles que són ocupats per organitzacions criminals amb la finalitat que serveixen com a base o com 
a mitjà per a cometre altres crims, siguen robatoris, tracta amb finalitats d'explotació sexual o tràfic de 
drogues, com succeeix en els anomenats “narcopisos”. 
 
Tenint presente tot l'anterior, a fi de defensar la propietat privada, garantir la convivència i la seguretat 
ciutadana i lluitar contra l'ocupació il·legal d'habitatges, el grup municipal de Ciudadanos de Paiporta 
proposa el debat i aprovació dels següents: 
 

ACORDS 
 
1.- Elaborar un Pla municipal contra l'ocupació il·legal d'habitatges, amb la finalitat d'assegurar la 
devolució dels immobles ocupats il·legalment als seus legítims propietaris, en coordinació amb el 
Govern de la Comunitat Autònoma i d'acord amb les mesures que aquest adopte amb la mateixa 
finalitat, que incloga tant mesures de reforç de la seguretat i la vigilància d'immobles abandonats 
susceptibles d'ocupació il·legal com la posada a la disposició de les persones propietàries afectades de 
serveis d'assessorament i orientació jurídica. 
 
2.- Que la Junta Local de Seguretat Ciutadana de Paiporta participe en els treballs d'elaboració del Pla 
municipal contra l'ocupació il·legal d'habitatges. 
 
3.- Potenciar la coordinació i la cooperació institucional per a reforçar l'eficàcia en la lluita contra 
l'ocupació il·legal d'immobles, en particular, entre la Policia Municipal, les Forces i Cossos de Seguretat 
de l'Estat [i la Policia Autonòmica o Unitat Adscrita del CNP en la Comunitat Autònoma], així com amb 
l'Administració de Justícia, per a assegurar una ràpida actuació davant ocupacions que atempten contra 
la seguretat i la convivència ciutadanes. 
 
4.- Instar al Govern d'Espanya i a les Corts Generals a promoure totes les reformes legals que siguen 
necessàries per a defensar la propietat privada, garantir la convivència i la seguretat ciutadanes i lluitar 
contra l'ocupació il·legal d'habitatges, entre altres: 
 
a.- Agilitar en tot el possible els judicis relacionats amb els desallotjaments d'immobles ocupats 
il·legalment, preveient la restitució immediata de l'habitatge als legítims propietaris quan l'inquilí 
denunciat no puga acreditar l'ocupació legal de l'immoble per qualsevol mitjà vàlid en dret. 
 
b.- Habilitar a les juntes de propietaris per a instar els desallotjaments d'immobles ocupats il·legalment 
que afecten la convivència de la comunitat de veïns. 
 
c.- Reforçar les competències dels ajuntaments per a vetlar per la seguretat i convivència ciutadanes en 
casos d'ocupacions il·legals d'habitatges, facultant-los per a subrogar-se en les accions de 
desallotjament de les persones propietàries que no les exercisquen en casos d'ocupació il·legal que 
afecten la seguretat i convivència ciutadanes. 
 
d.- Endurir les sancions penals dels delictes que versen sobre ocupacions il·legals d'immobles que es 
duguen a terme amb violència o forces en les coses, que siguen afavorides per màfies, amb ànim de 
lucre o com a mitjà per a cometre altres delictes, com la tracta amb finalitats d'explotació sexual o el 
tràfic de drogues. 
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5.- Donar compte al Ple de la Corporació municipal d'aquelles mesures que s'adopten en compliment 
dels acords abans referits, incloses aquelles que s'impulsen per part del Govern de la Comunitat 
Autònoma, del Govern d'Espanya i de les Corts Generals.” 
 
Intervencions: 
 
- Sr. Estellés: detalla el contingut de l'exposició de motius de la moció. 

 
- Sr. Ibor: es tracta no sols d'un atemptat a la propietat sinó que posa en perill la seguretat de les 

persones i béns. El PP ha plantejat proposicions de llei en les quals es planteja incloure que 
l'immoble ocupat no pot considerar-se habitacle o domicili i que l'autoritat pública puga desocupar 
en el termini de 12 hores sense esperar mesos, com ocorre en l'actualitat. Això s'ha plantejat en el 
Congrés i al Senat. La moció de Ciudadanos va en sentit anàleg. Aquest problema genera 
inconvenients als propietaris i als veïns de les finques. El vot del grup PP serà a favor. 
 

- Sr. Val: “Bona nit, a aquesta moció li ha faltat un detall, UN PATROCINI d'una empresa de seguretat o 
d'un banc, per exemple. El grup Compromís no farà costat a aquesta moció que presenta ací 
CIUDADANOS. Aquesta mateixa moció s'està presentant de manera indistinta per la dreta espanyola 
en les seues tres marques: VOX, PP i CIUDADANOS. La mateixa, amb el mateix argumentari amb la 
mateixa demagògia i amb les mateixes mentides. En les coses essencials, són vostés el mateix; 
EXTREMA DRETA. Després tenen xicotetes diferències, però representen i defensen els mateixos 
interessos. Els interessos dels poderosos. 

 
No la secundarem perquè aquesta moció és pura demagògia i està plena de mentides que, 
evidentment, no compartim: Ja en el primer paràgraf trauen la Constitució espanyola, l'article 33 que 
per a vostés és essencial, el dret a la propietat privada i que està garantit de manera especial en la 
nostra societat, d'una banda garantit en tot l'ordenament jurídic i també pels cossos de seguretat. En 
canvi no fa esment en cap lloc a l'article 47 de la nostra constitució:  Tots els espanyols tenen dret a 
gaudir d'un habitatge digne i adequat. Els poders públics han de promoure les condicions necessàries 
i establiran les normes pertinents per a fer efectiu aquest dret, regulant la utilització del sòl d'acord 
amb l'interés general per a impedir l'especulació. La comunitat participarà en les plusvàlues que 
genere l'acció urbanística dels ens públics. D'aquest article mai se’n recorden. De fet s'obliden. De fet 
ni els preocupa. Les persones que vostés defensen ho tenen garantit sense problemes. No els 
preocupa, en absolu,t les persones que no poden accedir a un habitatge digne o que per problemes 
econòmics no puguen accedir a un habitatge. A nosaltres sí i quan vinguen amb mocions en aqueix 
sentit ens tindran al costat.  
 
Continuem amb la seua moció que té com a objectiu important crear inseguretat, crear por, difondre 
mentides que a força de repetir-se es converteixen en notícia, que no en veritat. En plena pandèmia 
mundial del Covid, amb la incertesa sanitària a tot el món, amb les restriccions de mobilitat, de 
contacte. Amb la greu situació dels serveis sanitaris, amb la greu situació econòmica de milions de 
persones, vostés li tiren gasolina al foc i aprofiten la situació per als seus interessos. SÓN VOSTÉS UNS 
IRRESPONSABLES. 
 
Segons vostés una família pot anar-se a la platja un diumenge i en tornar a casa trobar-se-la 
ocupada i quedar-se sense ella. I això ÉS UNA GRAN MENTIDA i vostés ho saben. Per a augmentar el 
clima de por entre la població segons vostés les ocupacions ilegals estan relacionades directament 
amb el narcotràfic i amb les màfies organitzades. Dos elements importants per a crear intranquil·litat 
i preocupació, és cert. UNA GRAN MENTIDA. Vostés escriuen el guió d'una pel·lícula de por i després 
es creuen que és la realitat. Els telenotícies estan plens de notícies amb detencions de grups 
organitzats que es dediquen al narcotràfic i sí, crida l'atenció sempre en quines cases, mansions 
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espectaculars tenen. En zones residencials i a tot luxe perquè si poden presumir aquestes 
organitzacions és de diners. UNA GRAN MENTIDA. 
 
En aquesta moció no hi ha ni una dada, tots són banalitats i generalitzacions interessades: 
Quantes ocupacions ilegals hi ha a Paiporta cada any? 
Quantes ocupacions ilegals hi ha a la comarca de l'Horta Sud cada any? 
Quantes ocupacions ilegals hi ha al País Valencià cada any? 
Ni ho sap ni li interessa. A vosté li han enviat una moció des de Madrid i vosté la presenta ací com si 
el problema més important de Paiporta ara mateix és el d'ocupacions d'habitatges. UNA GRAN 
MENTIDA. 
Ha consultat a la policia local? 
Ha consultat a la Guàrdia Civil? 
Si haguera consultat ho tindria clar. NO ÉS UN PROBLEMA a PAIPORTA, ni a la comarca ni al País 
Valencià. En la seua moció no hi ha xifres però sí afirmacions falses. Per exemple, que la quantitat 
d'ocupacions ha augmentat. Jo li vaig donar dades publicades en premsa, si vol les fonts després li les 
done. Dades de la Fiscalia General de l'Estat, el delicte d'usurpació de l'habitatge ha baixat un 64% 
respecte a 2015, memòria del 2018. Si la situació era més greu en 2015 perquè no va actuar el 
govern del PP. Perquè és una gran mentida. En aquesta moció es mescla de manera interessada dues 
situacions molt diferents: la violació del domicili per al qual hi ha una legislació capaç de desallotjar 
de manera immediata a les persones. Amb el delicte d'usurpació, si una persona ocupa un habitatge 
buit que també està contemplat en l'ordenament jurídic. Vostés ho volen mesclar tot. Vostés volen 
que la legislació que s'aplica en la violació del domicili, és a dir, que s'actue de manera immediata es 
faça en el d'usurpació que en la pràctica beneficia als bancs i als fons voltors que han especulat amb 
l'habitatge. 
 
Del total d'habitatges ocupats la gran majoria pertanyen a bancs i societats especulatives, només el 
0,02% pertanyen a particulars. Els grans beneficiaris de la reforma que vostés proposen són les grans 
empreses que especulen amb l'habitatge, no els xicotets propietaris. És curiós que a la dreta només li 
preocupa les ocupacions quan realment el problema greu al nostre país és un altre relacionat amb 
l'habitatge. Per cada habitatge ocupat a Espanya es realitzen 5 vegades més desnonaments. 5 
vegades més actua la justícia per a deixar sense habitatge a famílies que per moltíssimes 
circumstàncies tenen problemes econòmics. Aqueixos són els que a nosaltres sí que ens preocupen. 
 
Volen comparar-nos amb Europa, nosaltres també. El que passa és que mirem altres xifres. Nosaltres 
voldríem equiparar-nos amb països europeus respecte a la disponibilitat d'habitatge social que a 
Espanya ha passat del 3,5% en 2005 al 2,7% en 2018. O siga hem baixat  la disponibilitat 
d'habitatges públics per a les persones que els necessiten. En canvi dades d'altres països del nostre 
entorn: 
Països Baixos: 30% 
Àustria: 24% 
Dinamarca: 21% 
França i Regne Unit: 17% 
Finalment, quan en tot l'estat espanyol hi ha 3,5 milions d'habitatges buits. Torne a dir: 3,5 milions 
d'habitatges buits i vostés venen ací a dir que l'ocupació estimada de 9.000 en tot l'estat és el gran 
problema. No podem tolerar que els bancs que han sigut rescatats amb fons públics continúen tenint 
habitatges buits a l'espera d'obtindre un benefici futur. El que hauria de dir ben clar la dreta és que 
volen protegir als grans propietaris d'habitatges i deixar de marejar la perdiu i deixar ben clar que lo 
que volen és protegir interessos econòmics. Votarem en contra. Moltes gràcies.” 

 
- Sra. Albalat: respecte a l'ocupació d'immobles buits està constatat que la majoria són famílies 

vulnerables que ocupen propietats. Estan anteposant el dret de la propietat al dret a l'habitatge. No 
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veu en la moció les usurpacions, vol entendre que es refereixen a una violació de domicili. En el 
passat 2019 van haver 238 a Espanya, però també van haver 1099 homicidis. El PSOE creu que no 
s'ha d'espantar a la població amb aquest tema i més encara en la situació actual. Creuen que existeix 
un problema però no de tanta dimensió. Més enllà del propietari de l'immoble cal tindre en compte 
als veïns i adjacents. A Paiporta no existeix aqueix problema. El PSOE no donarà suport a la moció. 
 

- Sr. Estellés: la moció intenta defensar el dret a la propietat privada. Volen que es tinga en compte 
defensar a les persones que arriben a la seua casa i tenen a algú dins. No creu que siga demagògia i 
falsedat sinó un problema que existeix. L'Estat de Dret té l'obligació de defensar la propietat privada 
i no fer-ho és no defensar la democràcia. 
 

- Sr. Ibor: dona algunes dades sobre les denúncies per ocupació: 41 denúncies diàries, 8.700 
habitatges ocupats il·legalment (que han sigut denunciades). Negar un problema quan existeix és 
una irresponsabilitat. Per això el PP ha presentat mocions en aquest sentit, perquè el problema és 
real.  
 

- Sr. Val: reitera que els habitatges són majoritàriament dels bancs. I, pregunta, quines són les 
solucions per a les persones que els han ocupats? Hi ha 84.000 persones aproximadament. En els 
punts 1 i 2 es parla d'elaborar un Pla municipal contra l'ocupació d'habitatges. 
 

- Sra. Albalat: aclareix que és cert que des de 2013 hi ha augment de casos, pot ser que per la crisi o 
per inseguretat de la llei. Pot ser que siga pels problemes que han acumulat les famílies durant la 
crisi. I els habitatges són dels bancs en la seua major part i accepten fer un lloguer social. Aqueixa és 
la conjuntura, un moment de crisi i l'ocupació és perquè no tenen habitatge. Creu que no cal fer 
problemes on no hi ha i cal centrar-se en el més important. El que fa falta no és modificar la 
legislació sinó aplicar-la. 
 

- Sr. Estellés: quan parla dels problemes de la ciutadania aquest és un d'ells. Li diu a la Sra. Albalat que 
estan defensant a la gent que usurpa la propietat privada. 

 
Es procedeix a la votació, amb el següent resultat: 

 Vots a favor: 10 (8 PP, 2 Ciudadanos) 
 Vots en contra: 11 (6 Compromís, 5 PSOE) 
 Abstencions: 0 

 
Per tot l'exposat l'Ajuntament Ple per majoria dels assistents (10 vots a favor i 11 vots en contra), acorda 
desestimar la moció presentada. 
 
 
13.2.- 571143E.- MOCIÓ DEL GRUP POPULAR DE SUPORT A LA COMUNITAT EDUCATIVA 
EN LES SEUES SOL·LICITUDS A LA CONSELLERIA D'EDUCACIÓ DE MÉS ESPAIS I MITJANS 
PER A AUGMENTAR LA FORMACIÓ PRESENCIAL. 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
L'extrema gravetat de la pandèmia que estem patint exigeix que les administracions continuem actuant 
amb celeritat i decisió en l'àmbit sanitari, però sense deixar de treballar també a reduir en la mesura 
que siga possible les conseqüències que s'estan produint en altres àmbits. 
 
Els professionals que integren el sector educatiu han donat una nova lliçó de treball i esforç per a donar 
a la societat les respostes que aquesta demandava. Però, igual que ha ocorregut en l'àmbit sanitari, 
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també han eixit a la llum les manques evidents de la formació telemàtica que han posat de manifest la 
gran importància de l'educació presencial. 
 
Els docents necessiten expressar-se oralment, dialogar, mirar a la cara als seus estudiants i percebre si el 
que expliquen és entés, interrogar amb la mirada, amb la veu, i captar la resposta. Per part seua, 
l'estudiant necessita tractar directament amb el professor, parlar amb ell, fer preguntes i sol·licitar que li 
aclarisquen els seus dubtes. En definitiva, alumnes, famílies i docents advoquen per una educació 
segura, però presencial. Estant tots d'acord que una educació de qualitat sol es pot exercir de manera 
òptima a les aules. 
 
La pròpia Conselleria d'Educació en la seua resolució de 28 de juliol de 2020 sobre les instruccions per a 
l'inici deL curs 2020/2021, indica com a premissa general que la formació per a tot l'alumnat serà 
presencial. Indicant que els centres que no puguen garantir la presencialitat de tots els grups cada dia 
mantenint la distància mínima interpersonal d’1,5m hauran de garantir, com a mínim, la presència diària 
de tot l'alumnat dels grups de 1r ESO, Formació Professional Bàsica, PAC, PMAR i PR4. Recordant també, 
que els centres tinguen especialment en compte als alumnes de 2n d'ESO a l'hora d'incorporar a més 
grups en la modalitat presencial. 
 
Lamentablement la falta d'espais i mitjans ha produït que malgrat la gran faena dels nostres docents 
molts dels grups de l'oferta formativa de secundÀria de Paiporta hagen de rebre una formació 
semipresencial veient reduïdes les seues classes presencials a la meitat. 
 
Aquesta retallada en la qualitat de l'educació de centenars dels nostres alumnes es dona en els nostres 
dos instituts públics, encara que s'agreuja encara més en l'IES La Sénia, que en tindre pendent la 
construcció del nou centre, i disposar de menys espais i mitjans no ha pogut incloure en la modalitat 
presencial als grups de 2n de l'ESO I 2n de Batxiller que sí que reben les seues classes de manera 
presencial en altres centres, fins i tot, dins de la nostra pròpia localitat. 
 
La indignació de les famílies de l'IES La Sénia s'ha posat de manifest des de l'inici de curs amb diferents 
reunions amb la Direcció del centre, i finalment amb diversos escrits dirigits a la Conselleria d'Educació 
per part de l'AMPA d'una forma general i de manera individualitzada pels pares i mares d'alumnes de 2n 
i 4t de l'ESO i 2n de Batxiller. 
 
L'objecte d'aquesta moció no és un altre que el donar suport a les sol·licituds de la Comunitat Educativa 
de Paiporta en l'intent de pal·liar la retallada de la qualitat educativa que estan rebent gran part dels 
nostres alumnes de secundària, sense disminuir en cap cas les seues condicions de seguretat a les aules. 
 

PROPOSTA D'ACORD 
 
Primer.- Sol·licitar a la Conselleria d'Educació que, de manera urgent, dote amb més espais i mitjans als 
nostres centres de secundària perquè puguen augmentar els grups presencials. 
 
Segon.-Manifestar la disponibilitat d'aquesta Corporació per a estudiar l'habilitació d'espais municipals 
per a ser cedits als nostres instituts. 
 
Tercer.-Informar d'aquest acord al Consell Escolar municipal. 
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Intervencions: 
 
- El Sr. Gutiérrez defensa la urgència manifestant que actualment s'estan fent classes semipresencials 

a causa del Covid i s'imparteixen en dies alterns: o dilluns, dimecres i divendres; o dimarts i dijous. Es 
pretén que la Conselleria actue davant aquest minvament de recursos. La pandèmia ha posat en 
evidència les manques en l'àmbit educatiu. Una educació de qualitat sol es pot fer de manera 
òptima des de les aules. Fins i tot la Conselleria indica que l'educació hauria de ser presencial però 
pel Covid les distàncies marcades no es poden garantir. En els centres educatius concertats de 
Paiporta s'ha pogut fer presencial l'ensenyament però no així en els centres públics, on és 
semipresencial. Les famílies han fet reunions amb els centres i l'objecte és donar suport a les 
sol·licituds de la comunitat educativa. 
 

- Sr. Val: Compromís comparteix alguns aspectes de l'exposició de motius de la moció però no el final 
del missatge de fracàs total. Cal tindre en compte que estem en una situació excepcional de 
pandèmia mundial. La Comunitat Valenciana en aquest tema s'ha posat en situació modèlica dins de 
l'Estat. La Conselleria ha fet un protocol d'adaptació dels centres i tenen un pla de contingència 
Covid que imposa un canvi en la dinàmica dels centres. Han de ser responsables i saber quina és la 
problemàtica a cada moment. 

 
- Sr. Alejandro Sánchez: “Bona vesprada a totes i tots, primer de tot vull aclarir una qüestió, en 

l'enunciat de la moció diu “en suport a la nostra comunitat educativa en les seues sol·licituds a la 
Conselleria d'Educació ...”, això és fals, no és veritat, la comunitat educativa la formem entre totes i 
tots, els centres educatius, els equips de direcció, les famílies a través  de les AMPAs, aquest 
Ajuntament amb les competències municipals que té assignades en educació, i aquesta moció només 
recull les inquietuds d'unes famílies de l'IES La Sénia. 

 
Respecte al segon punt de l'acord de la moció, sobre la disponibilitat de cedir espais municipals per a 
crear aules, vull manifestar que en reunions realitzades amb els equips de direcció se'ls ha oferit la 
possibilitat de buscar espais municipals per si ho necessitaren, i fins hui 24 de setembre encara no 
tinc cap sol·licitud fent aquesta petició. El passat 29 de juliol vam tindre un Consell Escolar municipal, 
el 3 de setembre vam tindre una reunió d'inici de curs amb els centres i Interampa. A més, en les 
visites que faig als centres, no em traslladen aqueixa inquietud. 

 
L'IES La Sénia ha complit amb la normativa i les instruccions donades per Conselleria per a l'inici de 
curs, els grups amb presencialitat obligatòria (1r ESO, PMAR, PR4 i FPB) estan coberts al 100%, els 
grups de 2n ESO i 2n batxiller són els següents en prioritat màxima, però no són obligatoris i s'ha 
hagut de recórrer a la semi presencialitat, així i tot s'ha aconseguit que el 2n de batxillerat hi haja 
una presencialitat del 100% en les matèries troncals, i deixar la semi presencialitat per a les   matèries 
optatives, quedant un sistema intermedi al voltant del 50% entre presencial i semipresencial, vull 
destacar l'esforç del centre per tindre la màxima presencialitat de tot l'alumnat, i encara estan 
buscant solucions per a augmentar la capacitat, cal recordar que el 2n de batxiller és un grup de 36 
alumnes en les troncals obligatòries, i almenys es poden donar aquestes matèries totalment 
presencials. 

 
El centre s'ha reunit nombroses vegades amb  les famílies afectades, se'ls ha explicat tota 
l'organització dels grups, jo mateix m'he reunit amb  les famílies i la preocupació que em traslladen  és 
sobre el compliment de la programació en 2n de Batxillerat, ja que l'any que ve s'han de  presentar a 
les proves d'accés a la universitat, tenen la incertesa i la por de no arribar en les condicions òptimes a 
final de curs a les proves de la PAU. Des d'ací demane un vot de confiança per al claustre, està 
treballant perquè la docència semipresencial siga de la màxima qualitat, amb continguts que es 
puguen  avançar des de casa i ús d'eines com la plataforma AULES perquè es complisquen amb totes 
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les programacions i continguts de cara a la PAU. Demane més confiança en la seua professionalitat, i 
no sols de l'IES La Sénia, sinó de tots els claustres, de tots els centres educatius de Paiporta, puc 
afirmar que han treballat dur per a tindre una tornada a les aules el més segura possible. 

 
Tant el govern central, com la Generalitat Valenciana han augmentat els recursos en educació de 
manera clara i contundent, dels 16.000 milions d'euros que el govern central va dedicar per a fer front 
a la pandèmia, 2.000 milions són per a educació, a la nostra comunitat van arribar uns 207 milions, 
els quals s'han destinat a contractar més de 4.300 professors i professores, per a augmentar la 
digitalització de les aules amb més portàtils, tauletes i plataformes electròniques per a seguir el curs 
en línia, repartiment de màscares i gel hidroalcohòlic a tots els centres educatius, és un objectiu 
fonamental del govern de Ximo Puig, ací el mes de juliol ens vam posar a treballar per a preparar  un 
inici de curs segur, altres comunitats autònomes estan esperant que els facen aquest treball, el País 
Valencià s'ha posat com a exemple en la resta de l'estat per tindre els deures fets, dins del termini i 
en la forma escaient. 

 
A Paiporta hem fet també un gran esforç, comptem amb: 

 La Conselleria ha enviat 17 professors i professores més que suposa una baixada de les ràtios. 

 Tenim 5 monitors/es de reforç per al matí  i per al control de les entrades i de les eixides de 
l'alumnat, una demanda dels centres i famílies. 

 78.766 € de dotació extra per a despeses de funcionament dels centres. 

 Ampliació de les hores del personal de neteja, amb el resultat de tindre presència des de les 
8.30 h. fins a les 21.00 h. en els centres, a més el camió cisterna  d’ESPAI intensifica l'aigualeig 
dels carrers pròxims als centres, com a mínim passa 2 vegades a la setmana, i en  els centres on 
pot entrar al pati, passa una vegada per setmana. 

 Més de 20 monitors/es de reforç per al menjador. 

 Contractem a 10 persones per a ajudar  en els centres a moure material entre aules, calia 
adequar els espais en desdoblegar els grups. 

 Hem reforçat la senyalització en les zones comunes interiors i exteriors per a mantindre la 
distància de seguretat. 

 La Policia local ha elaborat un pla d'accés segur a les  escoles i instituts, ampliant els espais per 
als vianants i tallant carrers perquè les famílies tinguen més espai a l'hora de deixar i recollir 
als xiquets i xiquetes. 

 
Per tant, s'ha fet una gran inversió perquè la volta a les aules siga el més segura possible, seguint 
les instruccions de les autoritats sanitàries, per tant el vot del meu grup serà negatiu a aquesta 
moció”. 

 
- Sr. Estellés: reconeix l'esforç de la comunitat educativa i l'econòmic i social però no té a veure amb 

l'obligació de recollir les inquietuds dels pares i les mares. Ciudadanos donarà suport a la moció. 
 

- Sr. Gutiérrez: destaca el treball dels docents però veu les limitacions, cal lluitar per tindre mitjans per 
a donar formació i volen ajudar a què els i les alumnes tinguen una educació de qualitat. 

 
Es procedeix a la votació, amb el següent resultat: 

 Vots a favor: 10 (8 PP, 2 Ciudadanos) 
 Vots en contra: 11 (6 Compromís, 5 PSOE) 
 Abstencions: 0 
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Per tot l'exposat, l'Ajuntament Ple per majoria de les persones assistents (10 vots a favor i 11 vots en 
contra, acorda desestimar la moció presentada. 
 
Conclòs l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del dia i abans de passar al punt de “Precs i 
Preguntes”, es presenten els següents assumptes per raons d'urgència: 
 
A) 565278J.- Cessió a Iberdrola sòl CT mercat municipal. 
B) 569010R.- Renúncia càrrec regidor Guillem Montoro López. 
 
A continuació, de conformitat amb el que s'estableix en l'article 91.4 del Reial decret 2568/1986, de 28 
de novembre (Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, ROF) es 
procedeix a votar sobre la procedència del seu debat, i s’aprova per unanimitat (21 vots afirmatius) pel 
que es passa a debatre els assumptes relacionats. 
 
 
A) 565278J.- CESSIÓ A IBERDROLA SÒL CT MERCAT MUNICIPAL. 
 
És necessari cedir a Iberdrola Distribució Elèctrica, SAO, per a dotar d'energia elèctrica al mercat, l'ús de 
l'espai ocupat pel centre de transformació d'energia elèctrica instal·lat en el Mercat municipal. 
 
L'espai que se cedeix segons els plans del projecte del centre de transformació té una superfície de 
10,70 m² i està annex al Mercat municipal, recaient al carrer Dr. Cajal. 
 
Aquesta cessió té com a finalitat legalitzar les instal·lacions elèctriques del Mercat municipal i la seua 
destinatària és la companyia Iberdrola Distribució Elèctrica, SAO, que explota el servei públic essencial 
de subministrament elèctric en aquest municipi (art. 2.2 de la Llei 54/1997, del sector elèctric). En 
conseqüència, el centre de transformació també ha de considerar-se com a element integrant d'aqueix 
servei públic. 
 
La cessió que s'efectua és d'ús, no de propietat. És una cessió d'ús privatiu, quan determina l'ocupació 
d'una porció del domini públic de manera que limita o exclou la utilització del mateix pels altres 
interessats (art. 75.2 RBEL).  L'ús privatiu es pot adjudicar directament en els supòsits de l'article 137.4 
de la Llei 33/2003, en disposar que es pot recordar l'adjudicació directa quan l'immoble resulte 
necessari per a donar compliment a una funció de servei públic o a la realització d'una finalitat d'interés 
general per persona diferent de les previstes en els paràgrafs a) i b)”, com seria, en aquest cas, la 
companyia Iberdrola en tant que explotadora del servei públic essencial de subministrament d'energia 
elèctrica. La gratuïtat de la cessió permesa per l'article 93.4 de la Llei 33/2003, ve determinada per les 
exigències de la companyia Iberdrola, ja que sense aqueix requisit no accepta les instal·lacions i no 
realitza el subministrament. 
 
Per ser urgent la cessió a Iberdrola a fi que no es revalore més  la posada en marxa de la instal·lació 
elèctrica del Mercat municipal i no havent sigut possible dictaminar aquest assumpte en la sessió 
celebrada per l'àrea informativa d'Urbanisme, Medi Ambient i Sostenibilitat el passat dia 15 de 
setembre, i tenint en compte el que es disposa en l'art. 91.4 del Reglament Reial decret 2568/1986, de 
28 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals, i tenint en compte el que es disposa en la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les 
bases del règim local; Reglament de béns de les entitats locals;  Llei 33/2003, de 3 de novembre, de 
patrimoni de les administracions públiques (arts. 84 et seq.  en relació amb l'art.137.4.c.); Reglament de 
la Llei de patrimoni de les administracions públiques, aprovat per Reial decret 1373/2009, de 28 d'agost; 
Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de règim local de la Comunitat Valenciana (arts. 184  ); Llei 
54/1997, de 27 de novembre, del sector elèctric; Reial decret 1955/2000, de l'1 de desembre de 2000, 
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pel qual es regulen les activitats de transport, distribució, comercialització, subministrament i 
procediments d'autorització d'instal·lacions d'energia eléctrica (art. 47.5).  
 
Intervencions: 
 
- Sr. Val: la urgència esdevé perquè la informació va arribar després d'haver celebrat la comissió 

informativa d'Urbanisme i han considerat important portar-ho ja al Ple. El CT del mercat són obres 
que va fer la Conselleria i s'ha de cedir a Iberdrola, també cal cedir l'ús del sòl on està el 
transformador. Així es pot avançar en l'obra d'instal·lacions en el mercat. 
 

- Sr. Císcar: el PSOE votarà a favor. Fa anys que estan esperant; es tracta d'una obra del Pla Confiança 
2011 i es ve demanant des de la legislatura passada, hi havia un error en el projecte i han passat 9 
anys des que es va iniciar l'obra del mercat. Així es podrà instal·lar l'ascensor en el mercat, l'aire 
condicionat, etc. 

 
L'Ajuntament Ple, per unanimitat (21 vots a favor) acorda: 
 
PRIMER.- Cedir a Iberdrola Distribució Elèctrica, SAO, l'ús i gaudi, no la propietat, de la parcel·la 
municipal de 10.70 m², annexa al Mercat municipal i que dona al carrer Dr. Cajal, on s'ha instal·lat el 
centre de transformació d'energia elèctrica, així com l'espai d'accés al mateix que no es troba en zona 
d'afecció del barranc, corriol, línia elèctrica aèria, canyada reial, via pecuària , etc. i està lliure de 
canalitzacions d'aigua, gas, enllumenat públic, telefonia, desguassos, etc. I és accessible des de la via 
pública indicada pel que queda autoritzat el seu emplaçament en aqueix punt i garanteix la permanència 
de les instal·lacions mentre es destine a l'ús de subministrament d'energia elèctrica, sin pagament de 
taxa o cap cànon.  
 
SEGON.- Aquesta cessió d'ús a favor d'Iberdrola Distribució Elèctrica, SAO, és immediatament efectiva. 
 
TERCER.- Notificar aquest acord a Iberdrola i a quantes persones interessades hi haja en l'expedient.  
 
 
569010R.- RENUNCIA CÀRREC REGIDOR GUILLEM MONTORO LÓPEZ. 
 
Vist l'escrit presentat pel regidor Sr. Guillem Montoro López, registre d'entrada núm. 10.690, de data 22 
de setembre de 2020. 
 
Considerant el que es disposa en l'article 9.4 del Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic 
de les entitats locals, aprovat per Reial decret 2568/86, de 28 de novembre, referent a la renúncia a la 
condició de regidor o regidora. 
 
Considerant, així mateix, el que s'estableix en l'article 182 de la Llei orgànica 5/1985, de 19 de juny, del 
règim electoral general, referent al procediment a seguir en el cas de defunció, incapacitat o renúncia 
d'un regidor o regidora; així com la Instrucció de 19 de Juliol de 1991, de la Junta Electoral Central, sobre 
substitució de càrrecs representatius locals. 
 
Vistes les llistes presentades per la candidatura COMPROMÍS en el municipi de Paiporta a les eleccions 
locals realitzades el dia 26 de maig de 2019, on consten els candidats i les candidates, segons apareix en 
l'Edicte de la Junta Electoral de Zona de València, publicat en el Butlletí Oficial de la Província de 
València núm. 82, de 30 d'abril de 2019, la persona següent en la llista és la Sra. Esther Amparo 
Coronado García. 
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Intervencions: 
 
- Sr. Montoro: li ha costat molt prendre aquesta decisió, des de la responsabilitat i el respecte a la 

ciutadania. Però ha prevalgut la responsabilitat d'haver de gestionar i compaginar dos treballs i no 
poder arribar a tot. Quan va començar com a regidor li va dir l'alcaldessa que no era complicat; però 
ha d'agrair a tota la Corporació municipal per estar al seu costat en tot el que ha plantejat des de les 
seues àrees. Agraeix a l'oposició, al PSOE, al seu grup Compromís, per l'acolliment que ha tingut, per 
l'aprenentatge, per tot. A la gent de l'Ajuntament, perquè s'emporta un màster de municipalisme. A 
tots, a la seua companya Patricia. Espera haver contribuït amb encerts i errors a millorar la vida de 
Paiporta en el tema de la Igualtat. I la nova regidora que prendrà possessió podrà comptar amb ell 
per al que necessite. 
 

- Sr. Val: “Moltes gràcies Guillem. Les persones com tu no sou necessàries, sou imprescindibles perquè 
aquest món siga més solidari, més divers i complet. Allà on estigues faràs que el teu entorn siga 
millor i volem compartir amb tu el nostre futur.” 
 

- Sr. Ibor: el Sr. Montoro té tot el respecte del PP. No poden dir gens dolent d'ell ni com a persona ni 
com a regidor o gestor d'àrees, ha tingut un exquisit tracte en allò personal i en allò polític. Li 
desitgen el millor en el seu futur professional. 
 

- Sra. Albalat: en nom del PSOE i com a regidora li costa trobar moments de discrepància amb el Sr. 
Montoro perquè tot l'han compartit des del diàleg i el treball ha sigut enriquidor. Han trobat un 
espai compartit i li agraeix la continuïtat en una àrea tan important. A nivell personal comparteixen 
moltes coses, i està segura que es trobaran en la lluita feminista i pels drets de les persones.  
 

- Sr. Estellés: totes les persones que fan un pas al capdavant mereixen un respecte i el Sr. Montoro li 
sembla una persona estupenda. Agraeix el seu esforç i treball i li desitgen el millor allà on vaja. 
 

- Sra. Alcaldessa: recorda quan el Sr. Montoro fa uns anys es va pujar al tren de canviar el món. És cert 
que li va dir que això anava a ser fàcil i espera que haja treballat a gust. Recorda quan va acceptar i 
va començar en l'àrea de Transparència, Modernització, després Benestar Social i Igualtat, li agraeix 
el seu treball. Ara ell diu que deixa el càrrec de regidor perquè no pot estar al 100 per 100 però des 
d'ací no ho han notat. Ha pintat el poble d'igualtat, diversitat i ha sigut un referent per a moltes 
persones. Ha d'estar molt orgullós del que és, com és i el que ha aportat al poble de Paiporta. 

 
L'Ajuntament per unanimitat (21 vots a favor) acorda: 
 
PRIMER.- Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de regidor de l'Ajuntament de Paiporta 
presentada pel Sr. Guillem Montoro López i determinar que se seguisquen els tràmits reglamentaris per 
a la provisió d'aquesta vacant.  
 
SEGON.- Remetre certificació de l'acord adoptat a la Junta Electoral Central, a l'efecte que s'expedisca 
credencial a nom de la Sra. Esther Amparo Coronado García, candidata de la llista a qui correspon cobrir 
la vacant atenent la seua ordre de col·locació en les llistes electorals presentades per la candidatura 
COMPROMÍS en el municipi de Paiporta en les Eleccions Locals de 2019. 
 
TERCER.- Donar trasllat del present acord a l'interessat i a les diferents àrees i departaments municipals. 
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14é.- PRECS I PREGUNTES. 
 
Intervencions 
- Sr. Ibor: hi ha uns pares de l'institut Andreu Alfaro que han presentat un document manifestant la 

seua preocupació pels protocols de 1r de Batxiller. Com no hi ha aula bambolla es canvia de classe 7 
vegades al dia. Diuen que no es desinfecta cada vegada ni hi ha protocol d'entrada i eixida i que han 
acudit a un telèfon de la Conselleria de Sanitat i els han dit que denuncien a la Conselleria 
d'Educació. Quan han vingut a l'Ajuntament a presentar un escrit pel registre els han dit que 
l'Ajuntament no pot fer res en aquest tema. Pregunta al regidor delegat d'Educació si coneixia 
aquest assumpte i què faran sobre aquest tema.  
 

- Sr. Sánchez: contesta que ho desconeixia i que els IES són competència de la Conselleria. No obstant 
això, preguntarà per aquest tema i ja informarà sobre ell. 
 

- Sra. Lisarde: té una queixa sobre els accessos al col·legi Inmaculada. Sembla ser que no sempre està 
la tanca ni hi ha control policial. Són carrers estrets i els protocols no poden complir-se, aquesta 
setmana sembla que només s'han tancat bé els accessos en una ocasió. Sol·licita que s'establisca un 
altre mecanisme, si no pot ser un control policial, tal com tanques d'entrada i eixida, etc. 
També recorda que al juliol de 2019 es va aprovar una moció per a implantar infermeria escolar en 
els col·legis del municipi. Compromís va dir que s'estava treballant en això i que s'havia intentat. 
Creu que ara està d'actualitat aquest tema, tots els xiquets estan en la necessitat de ser atesos per 
un infermer o infermera i li agradaria que es continue instant a la Conselleria perquè s'implante 
aquesta figura en els col·legis. 
 

- Sr. Císcar: li contesta a la Sra. Lisarde que tots els dies tenen informe de la Policia Local que en els 
accessos escolars no hi ha novetat. És cert que un dia no van arribar en el moment que tocaba, però 
el 99 per 100 de vegades hi ha presència policial i en el 100% d'ocasions està la tanca. 
Segons la Policia Local hi ha una normalitat total i les AMPAs diuen que estan satisfetes de l'accés i 
l'eixida dels col·legis. 
 

- Sr. Gadea: aquests problemes es podran contemplar dilluns que ve perquè la Conselleria de Sanitat 
ha convocat una videoconferència per a aclarir tots aquests temes. 
 

- Sra. Alcaldessa: aquesta setmana hi ha hagut un Consell de Salut. Ciudadanos i PP poden estar, falta 
els nomenaments. 
 

- Sra. Gil: ahir va ser el dia del llenguatge dels signes. Fa referència a una mena de màscares que 
facilitarien el treball de les persones que tradueixen perquè són transparents en la part de la boca. 
Sol·licita que l'Ajuntament es mobilitze en aquest tema i es plantege fer ús d'aquestes.  
 

- Sra. Alcaldessa: pren nota del prec. 
 

- Sr. Estellés: es refereix al curs de VioGen del dia 15 de juliol i els fets que van succeir. Va preguntar 
en la comissió informativa i li van dir que l'alcaldessa havia pres cartes en l'assumpte. Pregunta si 
s'ha realitzat alguna mesura disciplinària. 
 

- Sra. Alcaldessa: no s'ha adoptat cap mesura, de moment s'ha demanat informació a l'Agència 
Valenciana de Seguretat per a veure la possibilitat d'obrir un expedient d'informació reservada. 
Estan a l'espera. 
En el referit curs es van posar els fets sobre la taula i es vol comprovar si és cert. 
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- Sr. Gutiérrez: en la Junta de Govern Local del 3 de juliol es va deixar sobre la taula el contracte de 
continuïtat de la piscina lúdica demanant informe aclaridor. El 8 de juliol es va fer una junta 
extraordinària i es va aprovar, sol·licita tindre accés a l'informe de l'empresa de final del servei. 

 
I no havent-hi altres assumptes que tractar, l'Alcaldia-Presidència dona per finalitzada la sessió, alçant-
se la mateixa a les 21 hores i 10 minuts del dia 24 de setembre de 2020, del que com a secretària en 
done fe. 
 
DILIGÈNCIA.- Per a fer constar que, conforme al que es disposa en l'article 91 del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, la present acta ha sigut aprovada, en 
els termes que figuren en l'acord d'aprovació, en la sessió celebrada el dia 29 d’octubre de 2020. 
 
ACTA Nº 9 - PLENO ORDINARIO DÍA 24/09/2020 
 
En Paiporta, siendo las 18:30 horas del día 24 de septiembre de 2020, previa la correspondiente 
convocatoria y bajo la presidencia de la Sra. Alcaldesa Dª. Isabel Martín Gómez, asistida de la Secretaria 
de la Corporación Dª. Mª. José Gradolí Martínez, se reúnen en el Salón de Plenos de la Casa Consistorial, 
con el objeto de celebrar sesión ordinaria, en primera convocatoria, los miembros de la Corporación que 
a continuación se expresan: 
 

ASISTENTES: Alcaldesa-Presidenta: 
Dª. Isabel Martín Gómez (Compromís per Paiporta) 
 
Concejales/as: 
D. Josep Val Cuevas (Compromís per Paiporta) 
Dª. Beatriz Jiménez Jiménez (Compromís per Paiporta) 
D. Guillem Montoro López (Compromís per Paiporta) 
D. Rafael Gadea Merino (Compromís per Paiporta) 
Dª. María Ángeles Val Cano (Compromís per Paiporta) 
Dª. María Isabel Albalat Asensi (PSOE) 
D. Vicent Ciscar Chisbert (PSOE) 
Dª. María Jesús López Sanz (PSOE) 
D. Alejandro Jorge Sánchez Tarazona (PSOE) 
Dª. Esther Torrijos Alonso (PSOE) 
D. Vicente Ibor Asensi (PP) 
Dª. María Isabel Chisbert Alabau (PP) 
Dª. María Isabel Peyro Fernández (PP) 
Dª. María Consuelo Lisarde Marín (PP) 
D. Christian Montavez Redondo (PP) 
Dª. María Esther Gil Soler (PP) 
D. Alejandro Gutiérrez Martínez (PP) 
D. Manuel Carratalá Vila (PP) 
D. Francisco Estellés García (Ciudadanos de Paiporta) 
Dª. Matilde Cardós Sanz (Ciudadanos de Paiporta) 
 
Interventor: 
D. Antonio Pardo Picó 
 
Secretaria: 
Dª. Mª. José Gradolí Martínez 
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Declarado público el acto y abierta la sesión por la Sra. Alcaldesa, se procede a tratar los asuntos y 
adoptar los acuerdos sobre los expedientes incluidos en el siguiente 
 

ORDEN DEL DÍA 
 

 SECRETARÍA 
1.- Aprobación, si procede, de las actas nº 7/2020, de 25 de junio y nº 8/2020, de 30 de julio. 
2.- Resoluciones dictadas por la Alcaldía y Concejalías Delegadas desde la última sesión ordinaria 

del Pleno. 
3.- Sesiones de Junta de Gobierno Local celebradas desde la última sesión ordinaria del Pleno. 

 
URBANISMO, MEDIO AMBIENTE Y SOSTENIBILIDAD 

4.- 557157E.- Nombramiento miembros de la Comisión de Delimitación Municipal en coordinación 
con el Instituto Cartográfico Valenciano. 

5.- 557433N.- Suspensión de tramitación y otorgamiento de licencias de parcelación de terrenos, 
edificación y demolición del ámbito comprendido entre las calles Pintor Benedito, Poeta Llorente 
y Enrique Reig. 

 
HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL 

6.- 483188W.- Renovación del cargo de Juez o Jueza de Paz titular de Paiporta. 
7.- 555256P.- Líneas fundamentales Presupuesto 2021. 
8.- 556513K.- Modificación de crédito por crédito extraordinario nº 35/2020. 
9.- 557443C.- Modificación de crédito por crédito extraordinario nº 36/2020 Juventud y Deportes. 

10.- 560821T.- Modificación de crédito por crédito extraordinario/suplemento financiado con 
remanente de tesorería. MOD 37/2020. 

11.- 549810A.- Moción del grupo municipal Compromís por un nuevo acuerdo sobre la financiación 
de los municipios valencianos. 

12.- 441359Z.- Aprobación definitiva Cuenta General 2019. 

13.- MOCIONES 

14.- RUEGOS Y PREGUNTAS 
 
 
 
1.- APROBACIÓN, SI PROCEDE, DE LAS ACTAS ANTERIORES Nº 7/2020, DE 25 DE JUNIO Y 
Nº 8, DE 30 DE JULIO. 
 
La Alcaldía-Presidencia pregunta a los miembros del Pleno de la Corporación, si alguno de ellos ha de 
formular observación a las actas nº 7/2020, de 25 de junio y nº 8/2020 de 30 de julio. 
 
El Pleno de la Corporación Municipal, conforme a lo preceptuado en el artículo 91 del Reglamento de 
Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, aprobado por Real Decreto 
2568/1986, de 28 de noviembre, acuerda por unanimidad (21 votos a favor) aprobar las actas nº 7/2020, 
de 25 de junio y nº 8/2020 de 30 de julio, en los términos que figuran en los borradores de las mismas. 
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2.- SECRETARIA.- RESOLUCIONES DICTADAS POR LA ALCALDÍA Y CONCEJALÍAS 
DELEGADAS DESDE LA ÚLTIMA SESIÓN DEL PLENO. 
 
En cumplimiento de lo establecido en los artículos 22.2-a) y 46.2-e) de la Ley de Bases de Régimen Local, 
y 42 del Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, se 
informa a la Corporación Municipal de las Resoluciones de la Alcaldía y Concejalías Delegadas de Área 
habidas desde la última sesión del pleno, según consta en los libros correspondientes de la Corporación, 
cuyo resumen es el siguiente: 
 

NUMEROS DE DECRETOS TOTAL DECRETOS 
EMITIDOS 

Nº 2104/2020, de 14 de julio, al nº 2504/2020, de 15 de 
septiembre, (ambos inclusive) 401 

 
Los miembros de la Corporación asistentes a la sesión quedan enterados. 
 
 
3.- SESIONES DE JUNTA DE GOBIERNO LOCAL CELEBRADAS DESDE LA ÚLTIMA SESIÓN 
ORDINARIA DEL PLENO. 
 
En cumplimiento de lo establecido en los artículos 22.2-a) y 46.2-e) de la Ley de Bases de Régimen Local, 
se informa a la Corporación Municipal de los acuerdos de la Junta de Gobierno Local adoptados desde la 
última sesión ordinaria del pleno, según consta en las actas correspondientes, cuyo resumen se detalla: 
 

Nº DE ACTA FECHA DE LA SESIÓN 
11 17-07-2020 
12 30-07-2020 

 
Los miembros de la Corporación asistentes a la sesión quedan enterados 
 
 
4.- 557157E.- NOMBRAMIENTO MIEMBROS DE LA COMISIÓN DE DELIMITACIÓN 
MUNICIPAL EN COORDINACIÓN CON EL INSTITUTO CARTOGRÁFICO VALENCIANO. 
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa del Área de Urbanismo, Medio Ambiente y 
Sostenibilidad de fecha 15 de septiembre de 2020. 
 
El Instituto Cartográfico Valenciano inició en 2016 un proyecto de mejora geométrica de los términos 
municipales de Valencia en el marco del cual los trabajos correspondientes al ejercicio 2020, que son 
mejora geométrica de las líneas que delimiten Alfafar de Sedaví, de Paiporta, de Benetusser, de la 
Ciudad de Valencia i de Massanassa, está ya empezado y se va iniciar la fase del trabajo de campo 
consistente en la captura de datos mediante un equipo GNSS/GPS. 
 
El procedimiento a seguir para la aprobación definitiva y la ratificación jurídica de la mejora geométrica 
de líneas límite entre municipios del País Valenciano, con la finalidad de que esta mejora sea oficial, 
según lo establecido en la Ley 8/2010, de 23 de junio, de la Generalitat, de Régimen Local de la 
Comunitat Valenciana (RRLCV), el Real Decreto 1690/1986 de 11 de julio, para lo cual se aprueba el 
Reglamento de Población y Demarcación Territorial de las Entidades Locales (RPDTEL) y en la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local (LRBRL),empieza por el nombramiento 
de la COMISIÓN DE DELIMITACIÓN MUNICIPAL. 
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Intervenciones: 
 
- Sr. Val: ya se dictaminó en la comisión informativa, es una cuestión técnica propuesta por el instituto 

cartográfico. Se trata de Alfafar y los municipios que lo rodean y ha de adoptarse acuerdo por todos 
los municipios implicados.  
 

- Sr. Ibor: se abstendrán porque los miembros de la comisión han sido elegidos por el equipo de 
gobierno. 
 

- Sra. Albalat: tras la impresión de la cartografía digital hay discrepancias entre los datos del registro 
catastral y los mojones físicos. La delimitación es para solucionar discrepancias. El procedimiento lo 
ha iniciado Alfafar. 
 

- Sr. Estellés: Ciudadanos no tiene nada que objetar y votará a favor. 
 
Se procede a la votación, con el siguiente resultado: 

 Votos a favor: 13 (6 Compromís, 5 PSOE, 2 Ciudadanos) 
 Votos en contra: 0 
 Abstenciones: 8 (PP) 

 
El Ayuntamiento Pleno por mayoría (13 votos a favor) acuerda: 
 
PRIMERO.- Proponer el nombramiento de las siguientes personas como miembros de la COMISIÓN DE 
DELIMITACIÓN MUNICIPAL: 
 

Alcaldesa: Isabel Martín Gómez 
 

Concejales/as: Josep Val Cuevas 
 Isabel Albalat Asensi 
 Vicent Ciscar Chisbert 

 
Secretaria de la Corporación: Mª. José Gradolí Martínez 

 
Técnico del Ayuntamiento: Sergio Cebrián Calvo 

 
SEGUNDO.- Remitir copia del acta y de la certificación del acuerdo plenario a la Dirección General de 
Administración Local de la Generalitat (art. 6.2. LRLCV) y al Instituto Cartográfico Valenciano. 
 
 
5.- 557433N.- SUSPENSIÓN DE TRAMITACIÓN Y OTORGAMIENTO DE LICENCIAS DE 
PARCELACIÓN DE TERRENOS, EDIFICACIÓN Y DEMOLICIÓN DEL ÁMBITO COMPRENDIDO 
ENTRE LAS CALLES PINTOR BENEDITO, POETA LLORENTE Y ENRIQUE REIG. 
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa del Área de Urbanismo, Medio Ambiente y 
Sostenibilidad de fecha 15 de septiembre de 2020. 
 
El Ayuntamiento es titular de parte de los viales Pintor Benedito, Poeta Llorente y Enrique Reig 
adquiridos por expropiación en virtud de la sentencia nº 1383/17, de 4 de octubre de 2017, del TRIBUNAL 
SUPERIOR DE JUSTICIA DE LA COMUNIDAD VALENCIANA, SALA DE LO CONTENCIOSO-ADMINISTRATIVO, 
SECCIÓN CUARTA por lo que se debe de proceder a urbanizar los viales obtenidos, materializar la 
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distribución de beneficios y cargas derivados de la ordenación urbanística, girar cuotas de urbanización a 
las parcelas beneficiadas por la actuación y obtener el aprovechamiento de los viales adquiridos por 
expropiación por esta administración y que da lugar a la correspondiente adjudicación a favor de la 
misma. 
 
A tenor del artículo 83 de la Ley 5/2014, de 25 de julio, de la Generalitat, de Ordenación del Territorio, 
Urbanismo y Paisaje, de la Comunitat Valenciana (en adelante LOTUP), los bienes de dominio público 
adquiridos de forma onerosa por la administración darán lugar a la correspondiente adjudicación a su 
favor. 
 
Según lo dispuesto en el art. 69.5.b) de la LOTUP en las manzanas con urbanización preexistente parcial, 
procederá su inclusión como actuación aislada, siempre que sea viable conectar con la urbanización 
existente los frentes no urbanizados. En caso contrario, se incluirá en actuaciones integradas el terreno 
imprescindible para transformarlo en solar. A su vez el art. 108 de la LOTUP, determina el objeto de los 
programas de actuación:  
 
a) Ordenar el proceso de gestión urbanística.  
b) Regular las relaciones entre propietarios, urbanizador y administración.  
c) Determinar los derechos y obligaciones de los afectados, delimitando su contenido económico.  
d) Planificar la cronología y etapas para el desarrollo de las obras y actuaciones reparcelatorias. 
e) Delimitar o redelimitar unidades de ejecución.  
f) Concretar reservas de terrenos para viviendas sujetas a algún régimen de protección pública. 
g) En su caso, programar la edificación de solares o la rehabilitación de edificios.  
 
Se va a proceder a la redacción del Programa de Actuación Integrada en el ámbito de las siguientes 
manzanas:  
 
M1 POETA LLORENTE 35 (A) 2372318YJ2627S0001FX  
M2 PINTOR BENEDITO 2 2372322YJ2627S0001MX  
M3 POETA LLORENTE 18 2372325YJ2627S0001RX  
M4 POETA LLORENTE 20 2372324YJ2627S0001KX 
 

 
 

Teniendo en cuenta lo dispuesto en el art. 64 de la LOTUP regula la suspensión de licencias estableciendo 
que la administración promotora del plan podrá acordar la suspensión de la tramitación y otorgamiento 
de licencias de parcelación de terrenos, edificación y demolición, para ámbitos determinados, con el fin 
de facilitar el estudio o reforma de la ordenación urbanística. La suspensión tendrá una duración máxima 
de dos años. Este plazo se interrumpirá, con levantamiento de la suspensión, si, transcurrido un año, no 
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se somete a exposición pública la propuesta. La eficacia del acuerdo de suspensión, o la reanudación de 
esta, requiere su publicación en el Diario Oficial de la Comunitat Valenciana, indicando los ámbitos y tipo 
de licencias afectadas.  
 
Intervenciones: 
 
- Sr. Val: se dictaminó en la comisión informativa de Urbanismo y es una cuestión técnica de trámite. 

Se ha encargado ya la redacción del PAI de la zona afectada. Ahora hay que suspender las licencias 
de parcelación par que no interfieran en la redacción. 

 
El Ayuntamiento por unanimidad (21 votos a favor) acuerda: 
 
PRIMERO.- Suspender la tramitación y el otorgamiento de licencias de parcelación de terrenos, 
edificación y demolición en el ámbito siguiente: 
 

 
 
M1 POETA LLORENTE 35 (A) 2372318YJ2627S0001FX  
M2 PINTOR BENEDITO 2 2372322YJ2627S0001MX  
M3 POETA LLORENTE 18 2372325YJ2627S0001RX  
M4 POETA LLORENTE 20 2372324YJ2627S0001KX  
 
SEGUNDO.- Proceder a publicar el presente acuerdo en el Diario Oficial de la Generalitat Valenciana a los 
efectos previstos en el artículo 64 de la Ley 5/2014, de 25 de julio, de la Generalitat, de Ordenación del 
Territorio, Urbanismo y Paisaje, de la Comunitat Valenciana. 
 
 

6.- 483188W.- RENOVACIÓN DEL CARGO DE JUEZ O JUEZA DE PAZ TITULAR 
DE PAIPORTA. 
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa del Área de Hacienda y Administración General 
de fecha 16 de septiembre de 2020. 
 
Mediante oficio de fecha 3 de junio de 2020 (Registro Entrada 6.242, de 12/06/2020) el Tribunal Superior 
de Justicia de la Comunitat Valenciana comunicó que estando próximo el cese de la Jueza de Paz Titular 
de Paiporta, corresponde “que se proceda a la elección de quienes reuniendo las condiciones legales, 
sean nombrados por la Sala de Gobierno del TSJ para desempeñar el expresado cargo, por un periodo de 
cuatro años, de conformidad con lo previsto en los artículos 4, siguientes y concordantes del Reglamento 
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número 3/1995, “De los Jueces de Paz”, aprobado por acuerdo del Pleno del Consejo General del Poder 
Judicial de 7 de junio de 1995 y para cuya elección deberá seguirse el procedimiento regulado en ese 
Reglamento”. 
 
Considerando lo establecido en los artículos 99 a 103 de la Ley Orgánica 6/1985, de 1 de julio, del Poder 
Judicial y en el Reglamento 3/1995, de 7 de junio, de los Jueces de Paz.  
 
Visto el expediente tramitado al efecto, en el que figura acreditada la publicación de anuncio en el 
Boletín Oficial de la Provincia núm. 141, de 24 de julio de 2020, asimismo se ha remitido para su 
publicación en los tablones de edictos del Juzgado Decano de Torrent, el Juzgado de Paz de Paiporta y del 
Ayuntamiento, para que las personas interesadas puedan presentar solicitudes. 
 
Transcurrido el plazo concedido al efecto, se han presentado 2 solicitudes por parte de Dª. Remei 
Ferrandis Ferrer y D. Juan Pablo García Rincón. 
 
Vista la documentación presentada por las personas interesadas. 
 
Intervenciones: 
 
- Sr. Val: “en el mes de junio de 2016 se hizo el anterior nombramiento de la jueza de paz Remedios 

Ferrandis Ferrer, en aquel momento destacamos en su designación como una persona que conoce 
muy bien al vecindario de nuestro pueblo y estaba acostumbrada a tratar con las personas. Remei 
forma parte del tejido asociativo de Paiporta, muy activa culturalmente ha demostrado en los 
últimos cuatro años ser una muy digna candidata a su reelección. Durante estos cuatro años de 
trabajo como Jueza de Paz ha realizado su trabajo de forma eficiente, discreta y continuada. Es por 
eso que pedimos, que este año sí, elijamos la continuación de Remei Ferrandis como jueza de paz por 
unanimidad de este consistorio.” 
 

- Sr. Ibor: en su día cuando se planteó la elección votaron en contra porque tuvieron dudas. Pero ha 
transcurrido el tiempo y ha resultado impecable en el trabajo, le da la enhorabuena a la Sra. 
Ferrandis y manifiesta que el grupo municipal PP dará su voto favorable a la propuesta. 
 

- Sra. Albalat: el PSOE votará a favor. La Sra. Ferrandis no solo ha hecho un buen trabajo, sino que el 
trato con la gente es exquisito y tiene buena predisposición. Le agradece que continúe en esta labor. 
 

- Sr. Estellés: como dijo en la Comisión informativa apoyarán la propuesta, consideran a la Sra. 
Ferrandis una persona imparcial, capaz y honesta. 
 

- Sra. alcaldesa: ya sabían hace 4 años que la Sra. Ferrandis lo haría bien, es una persona participativa, 
dio el paso al presentarse al cargo de jueza de Paz, gracias a ella Paiporta tiene una mujer en dicho 
cargo. Le agradece el trabajo realizado y que va a hacer en el futuro. 

 
El Ayuntamiento por unanimidad (21 votos a favor) acuerda: 
 
1.- Elegir a Dª. Remei Ferrandis Ferrer, DNI núm. 22634829 T, como Jueza de Paz titular de Paiporta para 
el desempeño de dicho cargo durante el periodo de cuatro años siguientes a su toma de posesión. 
 
2.- Remitir certificación del acuerdo adoptado, junto con el resto de documentación preceptiva, a la Sala 
de Gobierno del Tribunal Superior de Justicia de la Comunitat Valenciana. 
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7.- 555256P.- LÍNEAS FUNDAMENTALES PRESUPUESTO 2021. 
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa del Área de Hacienda y Administración 
General de fecha 16 de septiembre de 2020. 
 
La Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por la que se desarrollan las obligaciones de suministro de 
información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y 
Sostenibilidad Financiera, establece en su artículo 15 la obligación de remitir información sobre las líneas 
fundamentales de los Presupuestos para el ejercicio siguiente, recogidas en el artículo 27.2 de la Ley 
Orgánica 2/2012, conteniendo toda la información necesaria conforme a la normativa europea. 
 
La remisión, conforme al artículo 5 de la Orden HAP/2105/2012, debe efectuarse por medios electrónicos 
y mediante firma electrónica a través del sistema que el Ministerio de Hacienda y Administraciones 
Públicas (MINHAP) habilite al efecto.  
 
El presente acuerdo tiene por objeto mostrar los formularios base para el cumplimiento de la citada 
obligación con referencia al período 2020-2021, incorporados a la aplicación del Ministerio y subidos al 
expediente electrónico 555256P. 
 
La aplicación para el suministro de esta información se cerrará el día 14 de septiembre a las 24:00 horas. 
 
Visto el informe emitido por la Intervención municipal y siendo este, en su caso, favorable a la propuesta 
de líneas fundamentales del presupuesto 2020-2021, se ha adoptado acuerdo de Alcaldía para el envío 
en plazo de la propuesta de líneas fundamentales del presupuesto 2020-2021. 
 
Siendo competencia del Pleno la aprobación de los presupuestos conforme a la Ley 7/1985 RBRL, 
procede la adopción por este del acuerdo en el próximo Pleno que se celebre. 
 
En virtud de las competencias que atribuye al Pleno la Ley 7/1985 RBRL, y en particular establece en su 
artículo 22.2 letra e). 
 
Intervenciones: 
 
- Sr. Val: tal como se comentó en la comisión informativa de Hacienda es la primera vez que se lleva el 

pleno este punto, se trata de las líneas generales del presupuesto que ya se han enviado al 
Ministerio. No condicionan, ya lo informó el interventor en la comisión, son meras previsiones. 
 

- Sr. Ibor: el PP votará en contra. Las previsiones dependerán de que el gobierno suprima o no el techo 
de gasto. Han analizado la propuesta y no se creen la parte de ingresos porque consideran que está 
sobredimensionada. Por ejemplo, a las plusvalías les corresponde el incremento del 107 %, es cierto 
que en el informe de Intervención se explica, pero ven lo recaudado en 2018 y 2019 y observan una 
desviación no creíble.  
 

- Sra. alcaldesa: el informe se plantea desde Intervención, no es una cuestión política sino técnica. 
 
Se procede a la votación, con el siguiente resultado: 

 Votos a favor: 13 (6 Compromís, 5 PSOE, 2 Ciudadanos) 
 Votos en contra: 8 (PP) 
 Abstenciones: 0 
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El Ayuntamiento por mayoría (13 votos a favor) acuerda: 
 
PRIMERO.- Aprobar las líneas fundamentales del Presupuesto 2020-2021. 
 
Ingresos. 
 
 
 
 
 

 

 
 
Gastos. 
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8.- 556513K.- MODIFICACIÓN CRÉDITO POR CRÉDITO EXTRAORDINARIO Nº 35/2020. 
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa del Área de Hacienda y Administración 
General de fecha 16 de septiembre de 2020. 
 

I.- ANTECEDENTES 
 
I.1.- El Departamento de Urbanismo necesita acometer diversos gastos que no pueden demorarse para el 
próximo ejercicio presupuestario. 
  
I.2.- En el estado de gastos del Presupuesto General del Ayuntamiento no existe crédito, pero si 
remanente positivo de tesorería. 
 

II.- FUNDAMENTOS DE DERECHO 
 
El artículo 177 del RDL 2/2004, de 5 de marzo, por el cual se aprueba el Texto refundido de la Ley 
Reguladora de las Haciendas Locales (TRLHL) dispone: 
 
1. Cuando haya de realizarse algún gasto que no pueda demorarse hasta el ejercicio siguiente, y no 
exista en el presupuesto de la corporación crédito o sea insuficiente o no ampliable lo consignado, 
el presidente de la corporación ordenará la incoación del expediente de concesión de crédito 
extraordinario, en el primer caso, o de suplemento de crédito, en el segundo. 
 
2. El expediente, que habrá de ser previamente informado por la Intervención, se someterá a la 
aprobación del Pleno de la corporación, con sujeción a los mismos trámites y requisitos que los 
presupuestos. Serán asimismo de aplicación las normas sobre información, reclamación y publicidad 
de los presupuestos a que se refiere el artículo 169 de esta ley. [...] 

Secretària

Expediente 550933KNIF: P4618800I

Acta Pleno 24-09-2020 APROBADA - SEFYCU 2291090

La comprobación de la autenticidad de este documento y otra información está disponible en https://paiporta.sedipualba.es/

Código Seguro de Verificación: JZAA HCCW QZLN FHE3 ZNV3AYUNTAMIENTO DE PAIPORTA

FIRMADO POR

EL
 S

EC
RE

TA
RI

O/
A 

M
AR

IA
 J

OS
EF

A 
GR

AD
OL

I M
AR

TI
NE

Z
19

/1
1/

20
20

FIRMADO POR

LA
 A

LC
AL

DE
SA

IS
AB

EL
 M

AR
TI

N 
GO

M
EZ

19
/1

1/
20

20

Pág. 40 de 62

https://paiporta.sedipualba.es/firma/infocsv.aspx?csv=JZAAHCCWQZLNFHE3ZNV3
https://paiporta.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=3120664&csv=JZAAHCCWQZLNFHE3ZNV3
https://paiporta.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=3122597&csv=JZAAHCCWQZLNFHE3ZNV3


 
3. El expediente deberá especificar la concreta partida presupuestaria a incrementar y el medio o recurso 
que tiene que financiar el aumento que se propone. 
 
Dicho aumento se financiará con cargo al remanente líquido de tesorería, con nuevos o mayores ingresos 
recaudados sobre los  totales previstos en el presupuesto corriente, y mediante anulaciones o bajas de 
créditos de gastos de otras partidas del presupuesto vigente no comprometidos, cuyas  dotaciones se 
estiman reducibles sin perturbación del respectivo servicio. En el expediente se acreditará 
que los ingresos previstos en el presupuesto vengan efectuándose con normalidad, salvo que 
aquéllos tengan carácter finalista. [...]. 
 
Intervenciones: 
 
- Sr. Val: explica el motivo de que haya tres puntos separados, es porque se han ido incorporando en 

septiembre los trabajadores y el interventor, que ha tenido que ver e informar los expedientes de las 
tres modificaciones. Explica cada una de ellas.  
 

- Sr. Ibor: en la comisión informativa explicaron los tres puntos con detalle. El grupo PP siempre se ha 
abstenido en las modificaciones de crédito y lo harán ahora también por coherencia pero les llama la 
atención a lo que van destinados los créditos de las modificaciones. Cree que todos los recursos 
deben dedicarse a lo mismo, autónomos y pequeñas empresas y ayudar a las partes más 
desfavorecidas de la crisis. Pero esto no altera el sentido de su voto, que será de abstención. 
 

- Sra. Albalat: contesta al Sr. Ibor que no se hubieran abordado estas modificaciones sin tener 
cubiertas las necesidades prioritarias y les consta que Bienestar Social y Comercio tienen a día de hoy 
recursos suficientes para acabar el ejercicio económico. No hay que confundir las urgencias con 
proyectos a largo y medio plazo. Lo que se está haciendo es continuar dotando lo que falta en 
Educación. Reitera que las necesidades esenciales están cubiertas. 
 

- Sr. Estellés: Ciudadanos apoyará los tres puntos pero quiere dejar constancia de que se desvía la 
atención de lo verdaderamente importante, que es el tema del Covid. Puede que actualmente estén 
atendidas las necesidades pero este tema va a ser largo. 
 

- Sr. Val: hace un recordatorio de las modificaciones de crédito que se han aprobado para servicios 
destinados al Covid: encargo a ESPAI, ayudas al Comercio, Bienestar Social… todo esto en total ha 
ascendido aproximadamente a un millón de euros. Actualmente está todo garantizado hasta fin de 
año. Si cambiara la situación se harían las modificaciones que fueran necesarias. 

 
Se procede a la votación, con el siguiente resultado: 

 Votos a favor: 13 (6 Compromís, 5 PSOE, 2 Ciudadanos) 
 Votos en contra: 0 
 Abstenciones: 8 (PP) 

 
El Ayuntamiento por mayoría (13 votos a favor) acuerda: 
 
PRIMERO.- Aprobar inicialmente la modificación presupuestaria de suplemento de crédito en las 
siguientes aplicaciones presupuestarias: 
 

PARTIDA DESCRIPCIÓN IMPORTE 
15100.62100 Adquisición terreno dotacional deportivo 222.100,00.-€ 
15100.60000 Adquisición terreno uso general resolución permuta  118.000,00.-€ 
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PARTIDA DESCRIPCIÓN IMPORTE 
16210.22799 Otros trabajos realizados por otras empresas (Revisión 

precios recogida residuos 2017-2.020 ) 
36.207,18.-€ 

92000.62400 Elemento de transporte Administración General 35.000,00.-€ 
42500.60900 Instalación Fotovoltaica CEIP Ausias March 19.766,34.-€ 
92000.22604 Cumplimiento sentencia 229/2020 expropiación ministerio 

de ley Francisco Soriano Alos y otras. Justiprecio mas 
intereses de demora  

21.938,14.-€ 

92000.22604 Cumplimiento ejecución sentencia liquidación intereses 
cuotas UE 16 

7.298,72 €. 

15100.22799 Trabajos de adecuación del lecho del Barranco, por 
acumulación de vertido, en la zona del aliviadero de 
pluviales de la Calle Torrent. 

12.219,22.-€ 

93300.62200 Anejos (aseos) instalación deportiva pista patinaje zona 
ajardinada Jaime I 

31.000,00.-€ 

16500.61901 Instalación semáforos Calles Albal y San Juan de Ribera 22.000.-€ 
TOTAL 525.529,60.-€ 

 
Financiación: 
 

APLICACIÓN DESCRIPCIÓN IMPORTE 
87000 Remanente de Tesorería para Gastos Generales 525.529,60 € 

 
SEGUNDO.- Ordenar la exposición al público del acuerdo plenario, previo anuncio al boletín oficial de la 
provincia, por 15 días, durante los cuales los interesados podrán examinar el expediente y presentar 
reclamaciones ante el Pleno, considerándose definitivamente aprobada la modificación presupuestaria si 
durante el mencionado plazo no se hubiesen presentado reclamaciones. 
 
 
9.- 557443C.- MODIFICACIÓN CRÉDITO POR CRÉDITO EXTRAORDINARIO Nº 36/2020 
JUVENTUD Y DEPORTES 
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa del Área de Hacienda y Administración 
General de fecha 16 de septiembre de 2020. 
 

I.-ANTECEDENTES 
 
I.1.- El Departamento de Juventud y el Servicio Municipal de Deportes necesitan acometer diversos 
gastos que no pueden demorarse para el próximo ejercicio presupuestario. 
  
I.2.- La necesidad de acometer estos gastos viene especialmente motivada, entre otros, por los 
siguientes: 
 
- La crisis sanitaria generada por el Covid-19 obliga a adaptar las actividades deportivas y los programas 
juveniles a las directrices marcadas por las autoridades competentes, lo que incrementa los gastos 
previstos inicialmente para el desarrollo de dichas intervenciones (adaptación de espacios, dotación de 
recursos, división de grupos, etc.). 
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- La crisis sanitaria está teniendo consecuencias negativas sobre el colectivo juvenil y adolescente, lo que 
hace necesario el desarrollo de nuevas intervenciones no contempladas en el momento de elaborar el 
presupuesto municipal para el año 2020. 
 
- A lo largo de este año han ocurrido fenómenos climáticos, entre los que destaca la borrasca Gloria, que 
han causados importantes daños sobre las instalaciones del Servicio Municipal de Deportes. 
  
I.3.- En el estado de gastos del Presupuesto General del Ayuntamiento no existe crédito, pero si 
remanente positivo de tesorería. 
 

II.- FUNDAMENTOS DE DERECHO 
 
El artículo 177 del RDL 2/2004, de 5 de marzo, por el cual se aprueba el Texto refundido de la Ley 
Reguladora de las Haciendas Locales (TRLHL) dispone: 
 
1. Cuando haya de realizarse algún gasto que no pueda demorarse hasta el ejercicio siguiente, y no 
exista en el presupuesto de la corporación crédito o sea insuficiente o no ampliable lo consignado, 
el presidente de la corporación ordenará la incoación del expediente de concesión de crédito 
extraordinario, en el primero caso, o de suplemento de crédito, en el segundo. 
 
2. El expediente, que habrá de ser previamente informado por la Intervención, se someterá a la 
aprobación del Pleno de la corporación, con sujeción a los mismos trámites y requisitos que los 
presupuestos. Serán asimismo de aplicación, las normas sobre información, reclamación y publicidad 
de los presupuestos a que se refiere el artículo 169 de esta ley. [...] 
 
3. El expediente deberá especificar la concreta partida presupuestaria a incrementar y el medio o recurso 
que tiene que financiar el aumento que se propone. 
 
Dicho aumento se financiará con cargo al remanente líquido de tesorería, con nuevos o mayores ingresos 
recaudados sobre los  totales previstos en el presupuesto corriente, y mediante anulaciones o bajas de 
créditos de gastos de otras partidas del presupuesto vigente no comprometidos, cuyas  dotaciones se 
estiman reducibles sin perturbación del respectivo servicio. En el expediente se acreditará 
que los ingresos previstos en el presupuesto vengan efectuándose con normalidad, salvo que 
aquéllos tengan carácter finalista. [...]. 
 
Se procede a la votación, con el siguiente resultado: 

 Votos a favor: 13 (6 Compromís, 5 PSOE, 2 Ciudadanos) 
 Votos en contra: 0 
 Abstenciones: 8 (PP) 

 
El Ayuntamiento por mayoría (13 votos a favor) acuerda: 
 
PRIMERO.- Aprobar inicialmente la modificación presupuestaria de suplemento de crédito en las 
siguientes aplicaciones presupuestarias: 
 

APLICACIÓN DESCRIPCIÓN IMPORTE 
33440 22609 Actividades culturales y deportivas 10.000 € 
33440 62500 Inversión nueva mobiliario 5.000 € 
34100 22799 Otros trabajos realizados por otras empresas 8.000 € 
34100 48000 Subvenciones de Promoción y Fomento del Deporte 1.800 € 
34200 21200 Reparación y mantenimiento edificios y otras construcciones 14.000 € 
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APLICACIÓN DESCRIPCIÓN IMPORTE 
34200 21300 Reparación y mantenimiento maquinaria, instalaciones 

técnicas y utillaje 
3.000 € 

 Importe total     41.800 € 
 
Financiación: 
 

APLICACIÓN DESCRIPCIÓN IMPORTE 
87000 Remanente de Tesorería para Gastos Generales 41.800 € 

 
SEGUNDO.- Ordenar la exposición al público del acuerdo plenario, previo anuncio al boletín oficial de la 
provincia, por 15 días, durante los cuales los interesados podrán examinar el expediente y presentar 
reclamaciones ante el Pleno, considerándose definitivamente aprobada la modificación presupuestaria si 
durante el mencionado plazo no se hubiesen presentado reclamaciones. 
 
 
10.- 560821T.- MODIFICACIÓN CRÉDITO POR CRÉDITO EXTRAORDINARIO/ 
SUPLEMENTO FINANCIADO CON REMANENTE DE TESORERÍA. MOD 37/2020. 
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa del Área de Hacienda y Administración 
General de fecha 16 de septiembre de 2020. 
 

I.- ANTECEDENTES 
 
I.1.- La Concejalía de Educación necesita acometer varios gastos que no pueden demorarse para el 
próximo ejercicio presupuestario. 
 
I.2.- La necesidad de acometer estos gastos viene especialmente motivada por la crisis sanitaria 
generada por la COVID-19, que obliga a adoptar medidas extraordinarias en el mantenimiento y 
funcionamiento de los centros escolares, lo que incrementa los gastos previstos inicialmente para el 
desarrollo de dichas intervenciones (adaptación de espacios, dotación de recursos, división de grupos, y 
tantas nuevas intervenciones no contempladas en el momento de elaborar el presupuesto municipal 
para el año 2020 y que están teniendo consecuencias negativas para la comunidad educativa. 
 
I.3.- En el estado de gastos de Presupuesto General del Ayuntamiento no existe crédito, pero sí 
remanente positivo de tesorería. 
 

II.- FUNDAMENTOS JURÍDICOS 
 
El artículo 177 del RDL 2/2004, de 5 de marzo, por el cual se aprueba el Texto refundido de la Ley 
Reguladora de las Haciendas Locales (TRLHL) dispone: 
 
1. Cuando haya de realizarse algún gasto que no pueda demorarse hasta el ejercicio siguiente, y no 
exista en el presupuesto de la corporación crédito o sea insuficiente o no ampliable el consignado, el 
presidente de la corporación ordenará la incoación del expediente de concesión de crédito 
extraordinario, en el primer caso, o de suplemento de crédito, en el segundo. 
 
2. El expediente, que habrá de ser previamente informado por la Intervención, se someterá a la 
aprobación del Pleno de la corporación, con sujeción a los mismos trámites y requisitos que los 
presupuestos. Serán asimismo, de aplicación, las normas sobre información, reclamación y publicidad de 
los presupuestos a que se refiere el artículo 169 de esta ley. 
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3. El expediente deberá especificar la concreta partida presupuestaria a incrementar y el medio o recurso 
que ha de financiar el aumento que se propone. 
 
Dicho aumento se financiará con cargo al remanente líquido de tesorería, con nuevos o mayores ingresos 
recaudados sobre los totales previstos en el presupuesto corriente, y mediante anulaciones o bajas de 
créditos de gastos de otras partidas del presupuesto vigente no comprometidos, cuyas dotaciones se 
estimen reducibles sin perturbación del respectivo servicio. En el expediente se acreditará que los 
ingresos previstos en el presupuesto vengan efectuándose con normalidad, salvo que aquéllos tengan 
carácter finalista. 
 
Se procede a la votación, con el siguiente resultado: 

 Votos a favor: 13 (6 Compromís, 5 PSOE, 2 Ciudadanos) 
 Votos en contra: 0 
 Abstenciones: 8 (PP) 

 
El Ayuntamiento por mayoría (13 votos a favor) acuerda: 
 
PRIMERO.- Aprobar inicialmente la modificación presupuestaria de suplemento de crédito en la siguiente 
aplicación presupuestaria. 
 
Partida del crédito que se ha de crear/ampliar: 
 
 

PARTIDA DESCRIPCIÓN IMPORTE 
32300 22799 Otros trabajos realizados por otras empresas. 25.000,00.-€ 
TOTAL 25.000,00.-€ 

 
Financia: 
 

PARTIDA DESCRIPCIÓN IMPORTE 
87000 Remanente de Tesorería para Gastos Generales. 25.000,00.-€ 
TOTAL 25.000,00.-€ 

 
SEGUNDO.- Ordenar la exposición al público del acuerdo plenario, previo anuncio al Boletín Oficial de la 
Provincia, por 15 días, durante los cuales los interesados podrán examinar el expediente y presentar 
reclamaciones ante el Pleno, considerándose definitivamente aprobada la modificación presupuestaria si 
durante el mencionado plazo no se hubieron presentado reclamaciones. 
 
 
11.- 549810A.- MOCIÓN DEL GRUPO MUNICIPAL DE COMPROMIS POR UN NUEVO 
ACUERDO SOBRE LA FINANCIACIÓN DE LOS MUNICIPIOS VALENCIANOS. 
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa del Área de Hacienda y Administración General 
de fecha 16 de septiembre de 2020. 
 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 
 
A raíz de la crisis generada por la pandemia, las administraciones públicas han tenido que hacer frente a 
un escenario inesperado, y en cuanto al futuro, incierto. Esta situación no ha sido ajena a los 
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ayuntamientos, la administración más próxima a la ciudadanía, que ha tenido que dar respuesta a las 
necesidades de las vecinas y vecinos, con espíritu de servicio en beneficio de todas y todos. 
 
Pero, en estas semanas asistimos a un aumento de la incertidumbre generada por la nueva escalada de 
casos. Para hacer frente los ayuntamientos tenemos que estar preparados para volver a aplicar medidas 
urgentes en materia social y económica, que exigen un mayor gasto en el ámbito municipal. 
 
Así pues, la ley de estabilidad presupuestaria de 2012 y las limitaciones de la regla de gasto han 
supuesto el pilar fundamental de la mal llamada austeridad, impuesta a nivel europeo y que ha 
evidenciado que la administración que más ha cumplido ha sido la local. Esto ha permitido a la mayoría 
de ayuntamientos contar con un remanente positivo, fruto de años de ahorro y recortes impuestos. 
 
Por todo esto, hay que avanzar en un nuevo marco legislativo que garantice la suficiencia financiera de 
los entes locales para hacer frente a las propias competencias y los servicios impropios que se prestan. 
Los ayuntamientos necesitan aliviar las tensiones de sus haciendas generadas estos meses, y como no, 
poder hacer frente a ellas con sus propios remanentes y superávits. Solo así podremos fortalecer 
nuestros municipios de cara al futuro. 
 
Todo esto no es más que el reflejo de la autonomía local garantizada por la Constitución. Tenemos que 
poner fin a las tutelas que limitan los ayuntamientos a unos meros gestores de recursos. Tenemos que 
dar respuesta rápida y suficiente a nuestra ciudadanía. Los pueblos y ciudades serán el motor del cambio 
y la recuperación en la era post-Covid. 
 
Ahora, una vez derogado el decreto ley que trasponía el acuerdo entre el Gobierno español y la FEMP 
denominado “para contribuir desde los municipios a desarrollar una movilidad sostenible, la Agenda 
Urbana y las políticas de cuidados y apoyo a la cultura” el pasado 4 de agosto, plasmado en el Real 
decreto ley 27/2020 de medidas financieras, de carácter extraordinario y urgente, aplicables a las 
entidades locales, es la hora de plantear nuevos instrumentos financieros para ayudar en nuestros 
ayuntamientos. Los ahorros tienen que servir para llevar a cabo políticas anticíclicas, aumentando el 
gasto tanto en inversiones como en ayudas a los sectores productivos valencianos por parte también de 
los municipios. 
 
Intervenciones: 
 
- Sr. Val: en la comisión informativa modificaron la moción, vuelven al punto de partida y se adhieren a 

las declaraciones de la FVMP para que los ayuntamientos puedan utilizar los remanentes. Se propone 
la derogación de la “ley Montoro” por el techo de gasto y estabilidad. Se pide poder utilizar el 100 
por 100 del remanente de Tesorería y el 100 por 100 del superávit y participar de los fondos europeos 
en la misma proporción que los gastos. 
 

- Sr. Ibor: hay que tener en cuenta que la situación económica en 2012 no es la misma que hay en 
2020. El gobierno de España tiene que facilitar que se actúe contra la incidencia del Covid, etc. En 
estas condiciones el PP ha estudiado la moción de Compromís y la ven llena de sentido común porque 
el gobierno pretendía que se dispusiera de los remanentes de tesorería de los ayuntamientos. El 
techo de gasto es un inconveniente para la situación en que nos encontramos. Hay medios para 
controlar el gasto y creen que es adecuado que la participación del Estado en los municipios aumente 
y que también se participe de los fondos europeos ante el futuro que se avecina. Se trata de dotar de 
recursos a los ayuntamientos. Cree que la moción merece el apoyo del grupo PP y se lo van a dar. 
 

- Sr. Císcar: el voto del PSOE será favorable pero quiere aclarar lo siguiente: mucho de lo que se 
plantea en la moción ya está actualmente porque se ha dicho que se suspende el techo de gasto 

Secretària

Expediente 550933KNIF: P4618800I

Acta Pleno 24-09-2020 APROBADA - SEFYCU 2291090

La comprobación de la autenticidad de este documento y otra información está disponible en https://paiporta.sedipualba.es/

Código Seguro de Verificación: JZAA HCCW QZLN FHE3 ZNV3AYUNTAMIENTO DE PAIPORTA

FIRMADO POR

EL
 S

EC
RE

TA
RI

O/
A 

M
AR

IA
 J

OS
EF

A 
GR

AD
OL

I M
AR

TI
NE

Z
19

/1
1/

20
20

FIRMADO POR

LA
 A

LC
AL

DE
SA

IS
AB

EL
 M

AR
TI

N 
GO

M
EZ

19
/1

1/
20

20

Pág. 46 de 62

https://paiporta.sedipualba.es/firma/infocsv.aspx?csv=JZAAHCCWQZLNFHE3ZNV3
https://paiporta.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=3120664&csv=JZAAHCCWQZLNFHE3ZNV3
https://paiporta.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=3122597&csv=JZAAHCCWQZLNFHE3ZNV3


2020, que se podrá utilizar el superávit 2019, que en 2020 se podrán acabar los IFS del 2018… 
Coinciden en tener más autonomía para utilizar el  remanente de Tesorería pero recuerda que aquí se 
ha ido utilizando cuando ha hecho falta. En tema del Covid se ha hecho un esfuerzo y no han faltado 
recursos para ayudas, etc. La “ley Montoro” obligaba a aprobar un presupuesto sin déficit, 
equilibrado, por eso a veces aparece el superávit. Van a votar a favor de la moción pero hay que 
tener en cuenta que este ayuntamiento no tiene dificultades económicas y ha utilizado el remanente 
de tesorería cuando ha hecho falta. 
 

- Sr. Estellés: Ciudadanos votará a favor. Recuerda que los recursos salen de los ciudadanos de 
Paiporta y es de derecho que vuelvan a ellos, por eso el remanente de Tesorería ha de volver a los 
ayuntamientos. Al Sr. Císcar le dice que todos los recursos son limitados porque no saben hasta 
cuándo va a durar la pandemia. 
 

- Sr. Val: agradece a todos los grupos el apoyo a la moción y recuerda que también se solicita en la 
misma que los fondos europeos aprobados lleguen a los municipios. 

 
El Ayuntamiento por unanimidad (21 votos a favor) acuerda: 
 
PRIMERO.- El Ayuntamiento de Paiporta insta al Congreso de los Diputados y al Gobierno del Estado a 
legislar para garantizar la suficiencia financiera y autonomía presupuestaria de los municipios, siempre 
acompañado de evaluaciones de impacto competencial y económico de los entes locales y medidas 
compensatorias, si fuera el caso. Los municipios no tan solo tienen que poder, sino que tienen que 
aumentar el gasto para hacer frente a la crisis generada por el COVID en el tejido productivo. 
 
SEGUNDO.- El Ayuntamiento de Paiporta emplaza al Gobierno español a flexibilizar la regla de gasto y 
derogar la ley 2/2012 de estabilidad presupuestaria, además de garantizar el reparto de un fondo 
municipal no reembolsable COVID de 16.000 millones de euros equitativamente entre los municipios y sin 
condicionantes, en especial aquellos que no disponen de remanentes. 
 
TERCERO.- Reclamamos al Gobierno español que permita a los municipios disponer de los superávits de 
2019 y los que se generarán en 2020 y los remanentes acumulados, para poder hacer frente a los gastos 
derivados de las medidas de reactivación socioeconómica o de emergencia que hayan de llevarse a cabo. 
Necesitamos disponer del 100% de los remanentes. 
 
CUARTO.- Apelamos a que el gobierno del estado cuantifique los gastos por servicios impropios 
producidos y las nuevas regulaciones durante la pandemia, para compensar a los municipios. 
 
QUINTO.- Comunicar la aprobación de estos acuerdos al Gobierno del Estado Español, a la FEMP y al 
Congreso de los Diputados, así como a todos los grupos parlamentarios, para que lleguen a un amplio 
acuerdo que mejore la financiación municipal. 
 
 
12.- 441359Z.- APROBACIÓN DEFINITIVA CUENTA GENERAL 2019. 
 
Se ausenta de la sesión el Sr. Alejandro Gutiérrez (Grupo municipal PP). 
 

I.- ANTECEDENTES 
 
Por parte de la Intervención municipal se ha presentado, para su tramitación y aprobación, la Cuenta 
General de este Ayuntamiento correspondiente al ejercicio económico 2019, habiéndose informado 
previamente en fecha 3 de junio de 2020 (núm. 100/2020).  
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En fecha 25 de junio de 2020, la Comisión Especial de Cuentas ha informado la Cuenta General del 
ejercicio 2019 y ,de acuerdo con el que dispone el artículo 212.3 del RDL 2/2004, de 5 de marzo, por el 
cual se aprueba el Texto Refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales, se ha expuesto al 
público por un plazo de 15 días y 8 más, contados desde el día siguiente de la fecha de publicación del 
edicto al Boletín Oficial de la Provincia, la cual se ha producido el día 13 de julio de 2020 sin que se hayan 
formulado objeciones o reclamaciones, motivo por el cual resulta procedente su aprobación por el Pleno 
del Ayuntamiento. 
 

II.- FUNDAMENTOS DE DERECHO 
 

La Cuenta general se regula a los artículos 208 a 212 del Texto Refundido de la Ley Reguladora de las 
Haciendas Locales (TRLHL, en adelante), aprobado por el RDL 2/2004, de 5 de marzo, al Real decreto 
500/1990, de 20 de abril, así como a la Instrucción del Modelo Normal de contabilidad Local, aprobada 
por Orden del Ministerio de Economía y Hacienda 1781/2013, de 20 de septiembre. 
 
Según determina el art. 209 del TRLHL “La Cuenta General estará integrado por la Cuenta de: 
a) La propia entidad.  
b) Sus organismos autónomos.  
c) Las Sociedades Mercantiles de capital íntegramente propiedad de aquella. “ 
 
De conformidad con lo que establece el artículo 212 del TRLHL, la remisión de la Cuenta General, 
formada por la Intervención, corresponde al Presidente de la entidad Local.  
 
En cuanto a su tramitación, dispone el artículo 212 del TRLHL que el mencionado Cuente General será 
sometida a informe de la Comisión Especial de Cuentas para posteriormente exponerla al público por un 
plazo de quince días, durante los cuales y ocho más, los interesados podrán presentar reclamaciones y 
observaciones. De producirse estos últimos se someterán a examen y comprobación de la Comisión 
Especial de Cuentas que emitirá un nuevo informe. Acompañado de los mencionados informes de la 
Comisión Especial de Cuentas y de las reclamaciones y observaciones formuladas, la Cuenta General se 
someterá al Pleno de la corporación antes del 1 de octubre. Finalmente el Ayuntamiento tendrá que 
rendir a la Sindicatura de Cuentas la Cuenta General de 2019 debidamente aprobada.  
 
Intervenciones: 
 
- Sr. Val: explica que no han habido alegaciones y se presenta para su aprobación. 
 
Se procede a la votación, con el siguiente resultado: 

 Votos a favor: 13 (6 Compromís, 5 PSOE, 2 Ciudadanos) 
 Votos en contra: 0 
 Abstenciones: 7 (PP) 

 
El Ayuntamiento por mayoría (13 votos a favor) acuerda: 
 
PRIMERO.- Aprobar la Cuenta General del Ayuntamiento de Paiporta correspondiente al ejercicio 
económico 2019 en los términos que consta en el expediente, integrado por: 
 
- Cuenta anual del Ayuntamiento de Paiporta. 
- Cuenta anual de la Entidad Pública Empresarial Local (E.P.E.L.) ESPAI 
 
SEGUNDO.- Ordenar su envío electrónico a la Sindicatura de Cuentas de la Comunidad Valenciana. 
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Se reincorpora a la sesión el Sr. Alejandro Gutiérrez. 
 
 
13º.- MOCIONES 
 
13.1.- 564134W.- MOCIÓN DEL GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS POR LA CUAL SE 
RECLAMAN MEDIDAS DE GARANTÍA PARA LA SEGURIDAD Y LA CONVIVENCIA 
CIUDADANA FRENTE A LA OCUPACIÓN ILEGAL DE VIVIENDAS. 
 
Vista la moción presentada por el Grupo Municipal Ciudadanos mediante la cual se reclaman medidas de 
garantía para la seguridad y la convivencia ciudadana frente a la ocupación ilegal de viviendas, que dice 
lo siguiente: 
 

“EXPOSICION DE MOTIVOS 
 
El derecho a la propiedad privada forma parte de la arquitectura institucional de los Estados de Derecho. 
Su protección resulta esencial. Así lo expresa el artículo 33 de la Constitución española, al igual que el 
Código Civil y otras normas de nuestro ordenamiento jurídico. En los últimos tiempos, la sociedad 
española está siendo testigo de un fenómeno enormemente perjudicial llevado a cabo por grupos que, 
valiéndose de una deficiente regulación legal, han cargado a menudo contra las familias vulnerables: la 
ocupación ilegal de viviendas. 
 
A fin de comprender correctamente este problema, es imprescindible abordar tres precisiones. La 
primera es jurídica: las garantías que han de proteger al derecho de propiedad. Dentro de este ámbito, 
se encuentran las reacciones jurídicas contra los actos de ocupación ilegal de viviendas, a menudo bien 
calificadas como delitos de «usurpación» y tipificadas en el Código Penal como la utilización de 
inmuebles ajenos sin autorización (artículo 245.2). 
 
La segunda distinción, esta vez de naturaleza política, se refiere, por un lado, a aquellos supuestos de 
desahucio en situaciones de necesidad y vulnerabilidad o motivados por ejecuciones hipotecarias; y, por 
otro, aquellos en los que se incluyen las ocupaciones ilegales. Ambos suponen, en efecto, una privación 
del derecho de la propiedad, pero, mientras que las víctimas de desahucios merecen toda nuestra 
protección en la medida de lo legalmente posible, las ocupaciones ilegales de viviendas, al contrario, 
merecen todo nuestro reproche. 
 
Por último, es necesario distinguir entre dos tipos de ocupaciones ilegales. Por un lado, las llevadas a 
cabo por individuos o grupos de delincuencia organizada, que perpetran estas ocupaciones de forma 
premeditada y con una finalidad lucrativa, aprovechándose de esas mismas personas en situación de 
vulnerabilidad a las que tenemos a bien proteger, a veces incluso extorsionándolas para obtener una 
compensación económica como condición previa para recuperar su vivienda; y, por otro, las realizadas 
por grupos anti-sistema. 
 
Contra ambos grupos se debe actuar en defensa de la ley y la propiedad privada. La «okupación» es un 
acto ilegal que merece el reproche de los poderes públicos. Convierte a los dueños y a los vecinos en 
víctimas. En efecto, las comunidades de vecinos también sufren del deterioro de la convivencia, siendo, 
por ejemplo, el tráfico de drogas de los llamados narcopisos el caso más extremo. Por su parte, los 
propietarios e inquilinos se encuentran ante la imposibilidad de entrar en su propia casa al volver de 
unas vacaciones o de una corta ausencia. Así, a causa de la escasa protección de la propiedad privada y 
la lentitud de los procedimientos judiciales, estos dueños y vecinos se enfrentan a un grave problema 
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que, hoy por hoy, carece de solución justa y eficaz. A mayor abundamiento, los números de la 
«okupación» nos ofrecen un retrato aún más preocupante: las ocupaciones ilegales han experimentado 
un elevado crecimiento durante los últimos años. 
 
En definitiva, puede concluirse que actualmente nuestro ordenamiento jurídico es incapaz de garantizar 
suficientemente a los ciudadanos la tenencia y el disfrute pacífico de su propiedad, puesto que los cauces 
legales son manifiestamente insuficientes. Es urgente y necesario, por tanto, introducir distintas 
modificaciones legales que afronten, en su integridad, el fenómeno de la ocupación ilegal. Por ello, el 
Defensor del Pueblo ya inició, en diciembre de 2016, una actuación de oficio ante la Secretaría de Estado 
de Seguridad y la Fiscalía General del Estado por las quejas de ciudadanos que ponen de relieve el 
aumento de la ocupación ilegal de inmuebles en España, y recomendaba prever los cauces adecuados 
para la adopción de medidas de carácter cautelar que restituyan, de manera inmediata, al titular del 
inmueble la posesión y disfrute del mismo, mediante la tramitación de un procedimiento judicial rápido. 
 
Conviene resaltar que el Derecho comparado ampara esta visión. Prácticamente todos los países de 
nuestro entorno disponen de procedimientos rápidos y eficaces para, ya sea mediante la intervención de 
un juez o simplemente a través de las Fuerzas y Cuerpos de Seguridad del Estado, desalojar a los 
ocupantes y, de forma inmediata, devolver la propiedad y posesión de una vivienda a su legítimo 
propietario. Entre otros, Holanda, Francia, Inglaterra, Alemania, Italia y Dinamarca garantizan a sus 
ciudadanos la recuperación de su legítima propiedad en un plazo envidiablemente corto de tiempo. 
 
La Administración más directamente implicada en la problemática derivativa de la ocupación ilegal de 
viviendas es la Administración Local. Es indudable que hay una afectación a la seguridad y convivencia 
ciudadanas cuya responsabilidad ha de recaer sobre los Ayuntamientos. Estas Administraciones son las 
más próximas a los ciudadanos y las que deben ofrecer una respuesta más inmediata a un fenómeno que 
tanto está perjudicando a los vecinos. Para hacer frente al problema que representa la ocupación, hay 
que dotar a los Ayuntamientos con las potestades adecuadas, a la altura de la responsabilidad que la 
ciudadanía les reclama. Sería ilógico que aquella Administración a la que los ciudadanos le exigen 
respuesta, precisamente, estuviera desamparada por las leyes por no habilitarle con las potestades 
adecuadas. 
 
Siendo conscientes de estas circunstancias, el Grupo Parlamentario Ciudadanos en el Congreso de los 
Diputados recientemente ha registrado una Proposición de Ley de garantías para la seguridad y 
convivencia ciudadanas frente a la ocupación ilegal de viviendas. Una iniciativa que busca defender a los 
legítimos propietarios que ven su vivienda usurpada por okupas que acceden ilegítimamente por la 
fuerza, o lo hacen de la mano de mafias que se lucran con la ocupación aprovechando la ausencia de sus 
propietarios, a veces incluso en periodos tan cortos como las vacaciones. Como también persigue acabar 
con la existencia de aquellos inmuebles que son ocupados por organizaciones criminales con la finalidad 
de que sirven como base o como medio para cometer otros crímenes, sean robos, trata con fines de 
explotación sexual o tráfico de drogas, como sucede en los llamados “narcopisos”. 
 
Teniendo presente todo lo anterior, al objeto de defender la propiedad privada, garantizar la convivencia 
y la seguridad ciudadana y luchar contra la ocupación ilegal de viviendas, el Grupo Municipal de 
Ciudadanos de Paiporta propone el debate y aprobación de los siguientes: 
 

ACUERDOS 
 
1.- Elaborar un Plan Municipal contra la Ocupación Ilegal de Viviendas, con el fin de asegurar la 
devolución de los inmuebles ocupados ilegalmente a sus legítimos propietarios, en coordinación con el 
Gobierno de la Comunidad Autónoma y en consonancia con las medidas que éste adopte con el mismo 
fin, que incluya tanto medidas de refuerzo de la seguridad y la vigilancia de inmuebles abandonados 
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susceptibles de ocupación ilegal como la puesta a disposición de los propietarios afectados de servicios 
de asesoramiento y orientación jurídica . 
 
2.- Que la Junta Local de Seguridad Ciudadana de Paiporta participe en los trabajos de elaboración del 
Plan Municipal contra la Ocupación Ilegal de Viviendas. 
 
3.- Potenciar la coordinación y la cooperación institucional para reforzar la eficacia en la lucha contra la 
ocupación ilegal de inmuebles, en particular, entre la Policía Municipal, las Fuerzas y Cuerpos de 
Seguridad del Estado [y la Policía Autonómica o Unidad Adscrita del CNP en la Comunidad Autónoma], 
así como con la Administración de Justicia, para asegurar una pronta actuación ante ocupaciones que 
atenten contra la seguridad y la convivencia ciudadanas. 
 
4.- Instar al Gobierno de España y a las Cortes Generales a promover todas las reformas legales que sean 
necesarias para defender la propiedad privada, garantizar la convivencia y la seguridad ciudadanas y 
luchar contra la ocupación ilegal de viviendas, entre otras: 
 
a.- Agilizar en todo lo posible los juicios relacionados con los desalojos de inmuebles ocupados 
ilegalmente, previendo la restitución inmediata de la vivienda a los legítimos propietarios cuando el 
inquilino denunciado no pueda acreditar la ocupación legal del inmueble por cualquier medio válido en 
derecho; 
 
b.- Habilitar a las Juntas de propietarios para instar los desalojos de inmuebles ocupados ilegalmente 
que afecten a la convivencia de la comunidad de vecinos, 
 
c.- Reforzar las competencias de los Ayuntamientos para velar por la seguridad y convivencia ciudadanas 
en casos de ocupaciones ilegales de viviendas, facultándolos para subrogarse en las acciones de desalojo 
de los propietarios que no las ejerzan en casos de ocupación ilegal que afecten a la seguridad y 
convivencia ciudadanas; 
 
d.- Endurecer las sanciones penales de los delitos que versen sobre ocupaciones ilegales de inmuebles 
que se lleven a cabo con violencia o fuerzas en las cosas, que sean auspiciadas por mafias, con ánimo de 
lucro o como medio para cometer otros delitos, como la trata con fines de explotación sexual o el tráfico 
de drogas. 
 
5.- Dar cuenta al Pleno de la Corporación Municipal de aquellas medidas que se adopten en 
cumplimiento de los acuerdos antes referidos, incluidas aquellas que se impulsen por parte del Gobierno 
de la Comunidad Autónoma, del Gobierno de España y de las Cortes Generales.” 
 
Intervenciones: 
 
- Sr. Estellés: detalla el contenido de la exposición de motivos de la moción. 

 
- Sr. Ibor: se trata no sólo de un atentado a la propiedad sino que pone el peligro la seguridad de las 

personas y bienes. El PP ha planteado proposiciones de ley en las que se plantea incluir que el 
inmueble ocupado no puede considerarse morada o domicilio y que la autoridad pública pueda 
desocupar en el plazo de 12 horas sin esperar meses como ocurre en la actualidad. Esto se ha 
planteado en el Congreso y en el Senado. La moción de Ciudadanos va en sentido análogo. Este 
problema genera inconvenientes a los propietarios y a los vecinos de las fincas. El voto del grupo PP 
será a favor. 
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- Sr. Val: “Buenas noches, a esta moción le ha faltado un detalle, UN PATROCINIO de una empresa de 
seguridad o de un banco por ejemplo. El grupo Compromís no apoyará a esta moción que presenta 
aquí CIUDADANOS. Esta misma moción se está presentando de manera indistinta por la derecha 
española en sus tres marcas: VOX; PP y CIUDADANOS. La misma, con el mismo argumentario con la 
misma demagogia y con las mismas mentiras. En las cosas esenciales, son ustedes lo mismo; 
EXTREMA DERECHA. Después tienen pequeñas diferencias pero representan y defienden los mismos 
intereses. Los intereses de los poderosos. 

 
No la vamos a apoyar porqué esta moción es pura demagogia y está llena de mentiras que, 
evidentemente, no compartimos: Ya en el primer párrafo sacan la Constitución española, el artículo 
33 que para ustedes es esencial, el derecho a la propiedad privada y que está garantizado de manera 
especial en nuestra sociedad, por un lado garantizado en todo el ordenamiento jurídico y también 
por los cuerpos de seguridad. En cambio no hace mención en ningún lugar al artículo 47 de  nuestra 
constitución: Todos los españoles tienen derecho a disfrutar de una vivienda digna y adecuada. Los 
poderes públicos tienen que promover las condiciones necesarias y establecerán las normas 
pertinentes para hacer efectivo este derecho, regulando la utilización del suelo de acuerdo con el 
interés general para impedir la especulación. La comunidad participará en las plusvalías que genere 
la acción urbanística de los entes públicos. De este artículo nunca se acuerdan. De hecho se olvidan. 
De hecho ni les preocupa. Las personas que ustedes defienden lo tienen garantizado sin problemas. 
No les preocupa en absoluto las personas que no pueden acceder a una vivienda digna o que por 
problemas económicos no puedan acceder a una vivienda. A nosotros sí y cuando vengan con 
mociones en ese sentido nos tendrán al lado.  
 
Continuamos con su moción que tiene como objetivo importante crear inseguridad, crear miedo, 
difundir mentiras que a base de repetirse se convierten en noticia, que no en verdad. En plena 
pandemia mundial del Covid, con la incertidumbre sanitaria en todo el mundo, con las restricciones 
de movilidad, de contacto. Con la grave situación de los servicios sanitarios, con la grave situación 
económica de millones de personas, ustedes le echan gasolina al fuego y aprovechan la situación 
para sus intereses. SON USTEDES UNOS IRRESPONSABLES. 
 
Según ustedes una familia puede irse a la playa un domingo y al volver a casa encontrársela ocupada 
y quedarse sin ella. Y eso ES UNA GRAN MENTIRA y ustedes lo saben. Para aumentar el clima de 
miedo entre la población según ustedes las ocupaciones ilegales están relacionadas directamente 
con el narcotráfico y con las mafias organizadas. Dos elementos importantes para crear 
intranquilidad y preocupación, es cierto. UNA GRAN MENTIRA. Ustedes escriben el guion de una 
película de miedo y después se creen que es la realidad. Los telediarios están llenos de noticias con 
detenciones de grupos organizados que se dedican al narcotráfico y si llama la atención siempre es 
qué casas, mansiones espectaculares tienen. En zonas residenciales y a todo lujo porque si pueden 
presumir estas organizaciones es de dinero. UNA GRAN MENTIRA. 
 
En esta moción no hay ni un dato, todos son banalidades y generalizaciones interesadas: 
Cuántas ocupaciones ilegales hay en Paiporta cada año? 
Cuántas ocupaciones ilegales hay en la comarca de l'Horta Sud cada año? 
Cuántas ocupaciones ilegales hay en el País Valenciano cada año? 
Ni lo sabe ni le interesa. A usted le han enviado una moción desde Madrid y usted la presenta aquí 
como si el problema más importante de Paiporta ahora mismo es el de ocupaciones de viviendas. 
UNA GRAN MENTIRA. 
Ha consultado a la policía local? 
Ha consultado a la Guardia Civil? 
Si hubiera consultado lo tendría claro. NO ES UN PROBLEMA en PAIPORTA, ni en la comarca ni en el 
País Valenciano. En su moción no hay cifras pero sí afirmaciones falsas. Por ejemplo que la cantidad 
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de ocupaciones ha aumentado. Yo le di datos publicados en prensa, si quiere las fuentes después se 
las doy. Datos de la Fiscalía General del Estado, el delito de usurpación de la vivienda ha bajado un 
64% respecto a 2015, memoria del 2018. Si la situación era más grave en 2015 porque no actuó el 
gobierno del PP. Porque es una gran mentirá. En esta moción se mezcla de manera interesada dos 
situaciones muy distintas: la violación del domicilio para el cual hay una legislación capaz de 
desalojar de manera inmediata a las personas. Con el delito de usurpación, si una persona ocupa una 
vivienda vacía que también está contemplado en el ordenamiento jurídico. Ustedes lo quieren 
mezclar todo. Ustedes quieren que la legislación que se aplica en la violación del domicilio, es decir 
que se actúe de manera inmediata se haga en el de usurpación que en la práctica beneficia a los 
bancos y a los fondos buitres que han especulado con la vivienda. 
 
Del total de viviendas ocupadas la gran mayoría pertenecen a bancos y sociedades especulativas, 
solo el 0,02% pertenecen a particulares. Los grandes beneficiarios de la reforma que ustedes 
proponen son las grandes empresas que especulan con la vivienda no los pequeños propietarios. Es 
curioso que a la derecha solo le preocupa las ocupaciones cuando realmente el problema grave en 
nuestro país es otro relacionado con la vivienda. Por cada vivienda ocupada en España se realizan 5 
veces más desahucios. 5 veces más actúa la justicia para dejar sin vivienda a familias que por 
muchísimas circunstancias tienen problemas económicos. Esos son los que a nosotros sí que nos 
preocupan. 
 
Quieren compararnos con Europa, nosotros también. Lo que pasa es que miramos otras cifras. 
Nosotros quisiéramos equipararnos con países europeos respecto a la disponibilidad de vivienda 
social que en España ha pasado del 3,5% en 2005 al 2,7% en 2018. O sea hemos bajado la 
disponibilidad de viviendas públicas para las personas que las necesitan. En cambio datos de otros 
países de nuestro entorno: 
Países Bajos: 30% 
Austria: 24% 
Dinamarca: 21% 
Francia y Reino Unido: 17% 
Por último, 
Cuando en todo el estado español hay 3,5 millones de viviendas vacías. Vuelvo a decir: 3,5 millones 
de viviendas vacías y ustedes vienen aquí a decir que la ocupación estimada de 9.000 en todo el 
estado es el gran problema. No podemos tolerar que los bancos que han sido rescatados con fondos 
públicos continúen teniendo viviendas vacías a la espera de obtener un beneficio futuro. Lo que 
tendría que decir bien claro la derecha es que quieren proteger a los grandes propietarios de 
viviendas y dejar de marear la perdiz y dejar bien claro que lo que quieren es proteger intereses 
económicos. Votaremos en contra. Muchas gracias.” 

 
- Sra. Albalat: respecto a la ocupación de inmuebles vacíos está constatado que la mayoría son 

familias vulnerables que ocupan propiedades. Están anteponiendo el derecho de la propiedad al 
derecho a la vivienda. No ve en la moción las usurpaciones, quiere entender que se refieren a un 
allanamiento de morada. En el pasado 2019 hubieron 238 en España pero también hubieron 1099 
homicidios. El PSOE cree que no se debe asustar a la población con este tema y más aún en la 
situación actual. Creen que existe un problema pero no de tanta dimensión. Más allá del propietario 
del inmueble hay que tener en cuenta a los vecinos y colindantes. En Paiporta no existe ese 
problema. El PSOE no va a apoyar la moción. 
 

- Sr. Estellés: la moción intenta defender el derecho a la propiedad privada. Quieren que se tenga en 
cuenta defender a las personas que llegan a su casa y tienen a alguien dentro. No cree que sea 
demagogia y falsedad sino un problema que existe. El Estado de Derecho tiene la obligación de 
defender la propiedad privada y no hacerlo es no defender la democracia. 
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- Sr. Ibor: da algunos datos sobre las denuncias por ocupación: 41 denuncias diarias, 8.700 viviendas 

ocupadas ilegalmente (que han sido denunciadas). Negar un problema cuando existe es una 
irresponsabilidad. Por eso el PP ha presentado mociones en este sentido, porque el problema es real.  
 

- Sr. Val: reitera que las viviendas son mayoritariamente de los bancos. Y, pregunta, ¿cuáles son las 
soluciones para las personas que las han ocupado? Hay 84.000 personas aproximadamente. En los 
puntos 1 y 2 se habla de elaborar un plan municipal contra la ocupación de viviendas. 
 

- Sra. Albalat: aclara que es cierto que desde 2013 hay aumento de casos, puede que por la crisis o por 
inseguridad de la ley. Puede que sea por los problemas que han acumulado las familias durante la 
crisis. Y las viviendas son de los bancos en su mayor parte y aceptan hacer un alquiler social. Esa es la 
coyuntura, un momento de crisis y la ocupación es porque no tienen vivienda. Cree que no hay que 
hacer problemas donde no los hay y hay que centrarse en lo más importante. Lo que hace falta no es 
modificar la legislación sino aplicarla. 
 

- Sr. Estellés: cuando habla de los problemas de la ciudadanía éste es uno de ellos. Le dice a la Sra. 
Albalat que están defendiendo a la gente que usurpa la propiedad privada. 

 
Se procede a la votación, con el siguiente resultado: 

 Votos a favor: 10 (8 PP, 2 Ciudadanos) 
 Votos en contra: 11 (6 Compromís, 5 PSOE) 
 Abstenciones: 0 

 
Por todo lo expuesto el Ayuntamiento Pleno por mayoría de los asistentes (10 votos a favor y 11 votos en 
contra, acuerda desestimar la moción presentada. 
 
 
13.2.- 571143E.- MOCION DEL GRUPO POPULAR DE APOYO A LA COMUNIDAD 
EDUCATIVA EN SUS SOLICITUDES A LA CONSELLERÍA DE EDUCACIÓN DE MÁS ESPACIOS 
Y MEDIOS PARA AUMENTAR LA FORMACIÓN PRESENCIAL. 
 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 
 
La extrema gravedad de la pandemia que estamos padeciendo exige que las administraciones 
continuemos actuando con celeridad y decisión en el ámbito sanitario, pero sin dejar de trabajar también 
en reducir en la medida de lo posible las consecuencias que se están produciendo en otros ámbitos. 
 
Los profesionales que integran el sector educativo han dado una nueva lección de trabajo y esfuerzo 
para dar a la sociedad las respuestas que ésta demandaba. Pero, al igual que ha ocurrido en el ámbito 
sanitario, también han salido a la luz las carencias evidentes de la formación telemática que han puesto 
de manifiesto la gran importancia de la educación presencial. 
 
Los docentes necesitan expresarse oralmente, dialogar, mirar a la cara a sus estudiantes y percibir si lo 
que explican es entendido, interrogar con la mirada, con la voz, y captar la respuesta. Por su parte, el 
estudiante necesita tratar directamente con el profesor, hablar con él, hacer preguntas y solicitar que le 
aclaren sus dudas. En definitiva, alumnos, familias y docentes abogan por una educación segura, pero 
presencial. Estando todos de acuerdo que una educación de calidad solo se puede desempeñar de forma 
óptima en las aulas. 
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La propia Consellería de Educación en su resolución de 28 de julio de 2020 sobre las instrucciones para el 
inicio de curso 2020/2021, indica como premisa general que la formación para todo el alumnado será 
presencial. Indicando que los centros que no puedan garantizar la presencialidad de todos los grupos 
cada día manteniendo la distancia mínima interpersonal de 1,5m tendrán que garantizar, como mínimo, 
la presencia diaria de todo el alumnado de los grupos de 1º ESO, Formación Profesional Básica, PAC, 
PMAR y PR4.Recordando también, que los centros tengan especialmente en cuenta a los alumnos de 2º 
de ESO a la hora de incorporar a más grupos en la modalidad presencial. 
 
Lamentablemente la falta de espacios y medios ha producido que a pesar del gran trabajo de nuestros 
docentes muchos de los grupos de la oferta formativa de secundaría de Paiporta tengan que recibir una 
formación semipresencial viendo reducidas sus clases presenciales a la mitad. 
Este recorte en la calidad de la educación de cientos de nuestros alumnos se da en nuestros dos 
institutos públicos, aunque se agrava todavía más en el IES La Sénia, que al tener pendiente la 
construcción del nuevo centro, y disponer de menos espacios y medios no ha podido incluir en la 
modalidad presencial a los grupos de 2º de la ESO Y 2º de Bachiller que sí que reciben sus clases de 
forma presencial en otros centros, incluso dentro de nuestra propia localidad. 
 
La indignación de las familias del IES La Sénia se ha puesto de manifiesto desde el inicio de curso con 
diferentes reuniones con la Dirección del centro, y por último con varios escritos dirigidos a la Consellería 
de Educación por parte del AMPA de una forma general y de forma individualizada por los padres de 
alumnos de 2º y 4º de la ESO y 2º de Bachiller. 
 
El objeto de esta moción no es otro que el dar apoyo a las solicitudes de la Comunidad Educativa de 
Paiporta en el intento de paliar el recorte de la calidad educativa que están recibiendo gran parte de 
nuestros alumnos de secundaria, sin disminuir en ningún caso sus condiciones de seguridad en las aulas. 
 

PROPUESTA DE ACUERDO 
 
Primero.-Solicitar a la Consellería de Educación que de forma urgente dote con más espacios y medios a 
nuestros centros de secundaria para que puedan aumentar los grupos presenciales. 
 
Segundo.-Manifestar la disponibilidad de esta Corporación para estudiar la habilitación de espacios 
municipales para ser cedidos a nuestros institutos. 
 
Tercero.-Informar de este acuerdo al Consejo Escolar Municipal. 
 
 
Intervenciones: 
 
- El Sr. Gutiérrez defiende la urgencia manifestando que actualmente se están haciendo clases 

semipresenciales debido al Covid y se imparten en días alternos: o lunes, miércoles y viernes; o 
martes y jueves. Se pretende que la Consellería actúe ante esta merma de recursos. La pandemia ha 
puesto en evidencia las carencias en el ámbito educativo. Una educación de calidad solo se puede 
hacer de forma óptima desde las aulas. Incluso la Consellería indica que la educación habría de ser 
presencial pero por el Covid las distancias marcadas no se pueden garantizar. En los centros 
educativos concertados de Paiporta se ha podido hacer presencial la enseñanza pero no así en los 
centros públicos, donde es semipresencial. Las familias han hecho reuniones con los centros y el 
objeto es apoyar las solicitudes de la comunidad educativa. 
 

- Sr. Val: Compromís comparte algunos aspectos de la exposición de motivos de la moción pero no el 
final del mensaje de fracaso total. Hay que tener en cuenta que estamos en una situación 
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excepcional de pandemia mundial. La Comunitat Valenciana en este tema se ha puesto en situación 
modélica dentro del Estado. La Consellería ha hecho un protocolo de adaptación de los centros y 
tienen un plan de contingencia Covid que impone un cambio en la dinámica de los centros. Han de 
ser responsables y saber cuál es la problemática en cada momento. 

 
- Alejandro Sánchez: “Buenas tardes a todas y todos, antes que nada quiero aclarar una cuestión, en el 

enunciado de la moción dice “en apoyo a nuestra comunidad educativa en sus solicitudes a la 
Consellería de Educación ...”, esto es falso, no es verdad, la comunidad educativa la forman entre todas 
y todos, los centros educativos, los equipos de dirección, las familias a través de las AMPAs, este 
Ayuntamiento con las competencias municipales que tiene asignadas en educación, y esta moción 
solo recoge las inquietudes de unas familias del IES La Senia. 

 
Respecto al segundo punto de acuerdo de la moción, sobre la disponibilidad de ceder espacios 
municipales para crear aulas, quiero manifestar que en reuniones realizadas con los equipos de 
dirección se les ha ofrecido la posibilidad de buscar espacios municipales por si lo necesitaran, y 
hasta hoy 24 de septiembre todavía no tengo ninguna solicitud haciendo esta petición. El pasado 29 
de julio tuvimos un Consejo Escolar Municipal, el 3 de septiembre tuvimos una reunión de inicio de 
curso con los centros e Interampa. Además, en las visitas que hago a los centros, no me trasladan esa 
inquietud. 

 
El IES La Sénia ha cumplido con la normativa y las instrucciones dadas por Consellería para el inicio 
de curso, los grupos con presencialidad obligatoria (1º ESO, PMAR, PR4 y FPB) están cubiertos al 
100%, los grupos de 2º ESO y 2º Bachiller son los siguientes en prioridad máxima, pero no son 
obligatorios y se ha tenido que recurrir a la semi presencialidad, aun así se ha conseguido que el 2º 
de bachillerato haya una presencialidad del 100% en las materias troncales, y dejar la semi 
presencialidad para las materias optativas, quedando un sistema intermedio alrededor del 50% entre 
presencial y semipresencial, quiero destacar el esfuerzo del centro por tener la máxima 
presencialidad de todo el alumnado, y todavía están buscando soluciones para aumentar la 
capacidad, hay que recordar que el 2º de bachiller es un grupo de 36 alumnos en las troncales 
obligatorias, y al menos se pueden dar estas materias totalmente presenciales. 

 
El centro se ha reunido numerosas veces con las familias afectadas, se les ha explicado toda la 
organización de los grupos, yo mismo me he reunido con las familias y la preocupación que me 
trasladan es sobre el cumplimiento de la programación en 2º de Bachillerato, puesto que el año que 
viene se tienen que presentar a las pruebas de acceso a la universidad, tienen la incertidumbre y el 
miedo de no llegar en las condiciones óptimas a final de curso a las pruebas de la PAU. Desde aquí 
pido una voto de confianza para el claustro, está trabajando para que la docencia semipresencial sea 
de la máxima calidad, con contenidos que se puedan avanzar desde casa y uso de herramientas como 
la plataforma AULAS para que se cumplan con todas las programaciones y contenidos de cara a la 
PAU. Pido más confianza en su profesionalidad, y no solo del IES La Sénia, sino de todos los claustros, 
de todos los centros educativos de Paiporta, puedo afirmar que han trabajado duro para tener una 
vuelta a las aulas lo más segura posible. 

 
Tanto el gobierno central, como la Generalitat Valenciana han aumentado los recursos en educación 
de manera clara y contundente, de los 16.000 millones de euros que el gobierno central dedicó para 
hacer frente a la pandemia, 2.000 millones son para educación, a nuestra comunidad llegaron unos 
207 millones, los cuales se han destinado a contratar más de 4.300 profesores y profesoras, para 
aumentar la digitalización de las aulas con más portátiles, tablets y plataformas electrónicas para 
seguir el curso on-line, reparto de mascarillas y gel hidroalcohólico a todos los centros educativos, es 
un objetivo fundamental del gobierno de Ximo Puig, aquí en el mes de julio nos pusimos a trabajar 
para preparar un inicio de curso seguro, otras comunidades autónomas están esperando a que les 
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hagan este trabajo, el Pais Valenciano se ha puesto como ejemplo en el resto del estado por tener los 
deberes hechos, en tiempo y forma. 

 
En Paiporta hemos hecho también un gran esfuerzo, contamos con: 

 La Consellería ha enviado 17 profesores/as más que supone una bajada de las ratios. 

 Tenemos 5 monitores de refuerzo para la mañana y para el control de las entradas y salidas del 
alumnado, una demanda de los centros y familias. 

 78.766 € de dotación extra para gastos de funcionamiento de los centros. 

 Ampliación de las horas del personal de limpieza, con el resultado de tener presencia desde las 
8:30 h. hasta las 21:00 h. en los centros, además el camión cuba de ESPAI intensifica el baldeo 
de las calles próximas a los centros, como mínimo pasa 2 veces a la semana, y en los centros 
donde puede entrar al patio, pasa una vez por semana. 

 Más de 20 monitores/as de refuerzo para el comedor. 

 Contratamos a 10 personas para ayudar en los centros a mover material entre aulas, había que 
adecuar los espacios al desdoblar los grupos. 

 Hemos reforzado la señalización en las zonas comunes interiores y exteriores para mantener la 
distancia de seguridad. 

 La Policía local ha elaborado un plan de acceso seguro a las escuelas e institutos, ampliando los 
espacios peatonales y cortando calles para que las familias tengan más espacio a la hora de 
dejar y recoger a los niños y niñas. 

 
Por lo tanto, se ha hecho una gran inversión para que la vuelta a las aulas sea lo más segura 
posible, siguiendo las instrucciones de las autoridades sanitarias, por tanto el voto de mi grupo será 
negativo a esta moción”. 

 
- Sr. Estellés: reconoce el esfuerzo de la comunidad educativa y el económico y social pero no tiene que 

ver con la obligación de recoger las inquietudes de los padres y las madres. Ciudadanos apoyará la 
moción. 

 
- Sr. Gutiérrez: Destaca el trabajo de los docentes pero ve las limitaciones, hay que luchar por tener 

medios para dar formación y quieren ayudar a que los alumnos tengan una educación de calidad. 
 
Se procede a la votación, con el siguiente resultado: 

 Votos a favor: 10 (8 PP, 2 Ciudadanos) 
 Votos en contra: 11 (6 Compromís, 5 PSOE) 
 Abstenciones: 0 

 
Por todo lo expuesto el Ayuntamiento Pleno por mayoría de los asistentes (10 votos a favor y 11 votos en 
contra, acuerda desestimar la moción presentada. 
 
Concluido el examen de los asuntos incluidos en el orden del día y antes de pasar al punto de “Ruegos y 
Preguntas”, se presentan los siguientes asuntos por razones de urgencia: 
 
A) 565278J.- Cesión a Iberdrola suelo CT mercado municipal 
B) 569010R.- Renuncia cargo concejal Guillem Montoro López 
 
A continuación, de conformidad con lo establecido en el artículo 91.4 del Real Decreto 2568/1986, de 28 
de noviembre (Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades 
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Locales, ROF) se procede a votar sobre la procedencia de su debate, aprobándose por unanimidad (21 
votos afirmativos) por lo que se pasa a debatir los asuntos relacionados. 
 
 
A) 565278J.- CESIÓN A IBERDROLA SUELO CT MERCADO MUNICIPAL. 
 
Es necesario ceder a Iberdrola Distribución Eléctrica, S.A.U., para dotar de energía eléctrica al mercado, 
el uso del espacio ocupado por el centro de transformación de energía eléctrica instalado en el Mercado 
Municipal. 
 
El espacio que se cede según los planos del proyecto del centro de transformación tiene una superficie de 
10,70 m² y está anexo al Mercado Municipal, recayendo a la calle Dr. Cajal. 
 
Esta cesión tiene como finalidad legalizar las instalaciones eléctricas del Mercado Municipal y su 
destinataria es la compañía Iberdrola Distribución Eléctrica, S.A.U., que explota el servicio público 
esencial de suministro eléctrico en este municipio (art. 2.2 de la Ley 54/1997, del sector eléctrico). En 
consecuencia, el centro de transformación también ha de considerarse como elemento integrante de ese 
servicio público. 
 
La cesión que se efectúa es de uso, no de propiedad. Es una cesión de uso privativo, en cuanto determina 
la ocupación de una porción del dominio público de modo que limita o excluye la utilización del mismo 
por los demás interesados (art. 75.2 RBEL).  El uso privativo se puede adjudicar directamente en los 
supuestos del artículo 137.4 de la Ley 33/2003, al disponer que se puede acordar la adjudicación directa 
cuando el inmueble resulte necesario para dar cumplimiento a una función de servicio público o a la 
realización de un fin de interés general por persona distinta de las previstas en los párrafos a) y b)”, 
como sería, en este caso, la compañía Iberdrola en tanto que explotadora del servicio público esencial de 
suministro de energía eléctrica. La gratuidad de la cesión permitida por el artículo 93.4 de la Ley 
33/2003, viene determinada por las exigencias de la compañía Iberdrola, puesto que sin ese requisito no 
acepta las instalaciones y no realiza el suministro. 
 
Por ser urgente la cesión a Iberdrola al objeto de que no se retase más  la puesta en marcha de la 
instalación eléctrica del Mercado Municipal y no habiendo sido posible dictaminar este asunto en la 
sesión celebrada por el Área Informativa de Urbanismo, M. Ambiente y Sostenibilidad el pasado día 15 
de septiembre , y teniendo en cuenta lo dispuesto en el art. 91.4 del Reglamento Real Decreto 
2568/1986, de 28 de noviembre, por el que se aprueba el Reglamento de Organización, Funcionamiento 
y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, y teniendo en cuenta lo dispuesto en la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, reguladora de las Bases del Régimen Local; Reglamento de Bienes de las Entidades Locales;  Ley 
33/2003, de 3 de noviembre, de Patrimonio de las Administraciones Públicas (arts. 84 y ss. en relación 
con el art.137.4.c.); Reglamento de la Ley de Patrimonio de las Administraciones Públicas, aprobado por 
Real Decreto 1373/2009, de 28 de agosto; Ley 8/2010, de 23 de junio, de la Generalitat, de Régimen 
Local de la Comunidad Valenciana (arts. 184  ); Ley 54/1997, de 27 de noviembre, del sector eléctrico; 
Real Decreto 1955/2000, del 1 de diciembre de 2000, por el que se regulan las Actividades de Transporte, 
Distribución, Comercialización, Suministro y Procedimientos de Autorización de Instalaciones de Energía 
Eléctrica( art. 47.5).  
 
Intervenciones: 
 
- Sr. Val: la urgencia deviene porque la información llegó después de haber celebrado la comisión 

informativa de Urbanismo y han considerado importante traerlo ya al pleno. El CT del mercado son 
obras que hizo la Consellería y se ha de ceder a Iberdrola, también hay que ceder el uso del suelo 
donde está el transformador. Así se puede avanzar en la obra de instalaciones en el mercado. 
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- Sr. Císcar: el PSOE votará a favor. Hace años que están esperando; se trata de una obra del Plan 

Confianza 2011 y se viene pidiendo desde la legislatura pasada, había un error en el proyecto y han 
pasado 9 años desde que se inició la obra del mercado. Así se podrá instalar el ascensor en el 
mercado, el aire acondicionado, etc. 

 
El Ayuntamiento Pleno, por unanimidad (21 votos a favor) acuerda: 
 
PRIMERO.- Ceder a Iberdrola Distribución Eléctrica, S.A.U., el uso y disfrute, no la propiedad, de la 
parcela municipal de 10.70 m2, anexa al Mercado Municipal y recayente a la calle Dr. Cajal, donde se ha 
instalado el centro de transformación de energía eléctrica, así como el espacio de acceso al mismo no 
encontrándose en zona de afección del barranco, vereda, línea eléctrica aérea, Cañada Real, Vía 
Pecuaria , etc. y estando libre de canalizaciones de agua, gas, alumbrado público, telefonía, desagües, 
etc. siendo accesible desde la vía pública indicada por lo que queda autorizado su emplazamiento en ese 
punto y garantizando la permanencia de las instalaciones mientras se destine al uso de suministro de 
energía eléctrica, sin pago de tasa o canon alguno.  
 
SEGUNDO.- Esta cesión de uso a favor de Iberdrola Distribución Eléctrica, S.A.U., es inmediatamente 
efectiva. 
 
TERCERO.- Notificar este acuerdo a Iberdrola y a cuantos interesados haya en el expediente.  
 
 
569010R.- RENUNCIA CARGO CONCEJAL GUILLEM MONTORO LOPEZ. 
 
Visto el escrito presentado por el concejal D. Guillem Montoro López, Registro de Entrada núm. 10.690, 
de fecha 22 de septiembre de 2020. 
 
Considerando lo dispuesto en el artículo 9.4 del Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen 
Jurídico de las Entidades Locales, aprobado por Real Decreto 2568/86, de 28 de Noviembre, referente a 
la renuncia a la condición de concejal o concejala. 
 
Considerando, asimismo, lo establecido en el artículo 182 de la Ley Orgánica 5/1985, de 19 de junio, del 
Régimen Electoral General, referente al procedimiento a seguir en el caso de fallecimiento, incapacidad o 
renuncia de un Concejal; así como la Instrucción de 19 de Julio de 1991, de la Junta Electoral Central, 
sobre sustitución de cargos representativos locales. 
 
Vistas las listas presentadas por la candidatura COMPROMÍS en el municipio de Paiporta a las elecciones 
locales realizadas el día 26 de mayo de 2019, donde constan los candidatos y candidatas, según aparece 
en el Edicto de la Junta Electoral de Zona de Valencia, publicado en el Boletín Oficial de la Provincia de 
Valencia núm. 82, de 30 de abril de 2019, la persona siguiente en la lista es Dª. Esther Amparo Coronado 
García. 
 
Intervenciones: 
 
- Sr. Montoro: le ha costado mucho tomar esta decisión, desde la responsabilidad y el respeto a la 

ciudadanía. Pero ha primado la responsabilidad de tener que gestionar y compaginar dos trabajos y 
no poder llegar a todo. Cuando empezó como concejal le dijo la alcaldesa que no era complicado; 
pero ha de agradecer a toda la corporación municipal por estar a su lado en todo lo que ha 
planteado desde sus áreas. Agradece a la oposición, al PSOE, a su grupo Compromís, por la acogida 
que ha tenido, por el aprendizaje, por todo. A la gente del ayuntamiento, porque se lleva un máster 
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de municipalismo. A todos, a su compañera Patricia. Espera haber contribuido con aciertos y errores 
a mejorar la vida de Paiporta en el tema de la Igualdad. Y la nueva concejala que tomará posesión 
podrá contar con él para lo que necesite. 
 

- Sr. Val: “Muchas gracias Guillem. Las personas como tú no sois necesarias, sois imprescindibles para 
que este mundo sea más solidario, más diverso y completo. Allá donde estés harás que tu entorno 
sea mejor y queremos compartir contigo nuestro futuro.” 
 

- Sr. Ibor: el Sr. Montoro tiene todo el respeto del PP. No pueden decir nada malo de él ni como 
persona ni como concejal o gestor de áreas, ha tenido un exquisito trato en lo personal y en lo 
político. Le desean lo mejor en su futuro profesional. 
 

- Sra. Albalat: en nombre del PSOE y como concejala le cuesta encontrar momentos de discrepancia 
con el Sr. Montoro porque todo lo han compartido desde el diálogo y el trabajo ha sido enriquecedor. 
Han encontrado un espacio compartido y le agradece la continuidad en un área tan importante. A 
nivel personal comparten muchas cosas, y está segura de que se encontraran en la lucha feminista y 
por los derechos de las personas.  
 

- Sr. Estellés: todas las personas que dan un paso al frente merecen un respeto y el Sr. Montoro le 
parece una persona estupenda. Agradece su esfuerzo y trabajo y le desean lo mejor allá donde vaya. 
 

- Sra. alcaldesa: recuerda cuando el Sr. Montoro hace unos años se subió al tren de cambiar el mundo. 
Es cierto que le dijo que esto iba a ser fácil y espera que haya trabajado a gusto. Recuerda cuando 
aceptó y empezó en el área de Transparencia, Modernización, luego Bienestar Social e Igualdad, le 
agradece su trabajo. Ahora él dice que deja el cargo de concejal porque no puede estar al 100 por 
100 pero desde aquí no lo han notado. Ha pintado el pueblo de igualdad, diversidad y ha sido un 
referente para muchas personas. Ha de estar muy orgulloso de lo que es, como es y lo que ha 
aportado al pueblo de Paiporta. 

 
El Ayuntamiento por unanimidad (21 votos a favor) acuerda: 
 
PRIMERO.- Tomar conocimiento de la renuncia al cargo de concejal del Ayuntamiento de Paiporta 
presentada por D. Guillem Montoro López y determinar que se sigan los trámites reglamentarios para la 
provisión de dicha vacante.  
 
SEGUNDO.- Remitir certificación del acuerdo adoptado a la Junta Electoral Central, a los efectos de que 
se expida credencial a nombre de Dª. Esther Amparo Coronado García, candidata de la lista a quien 
corresponde cubrir la vacante atendiendo a su orden de colocación en las listas electorales presentadas 
por la candidatura COMPROMÍS en el municipio de Paiporta en las Elecciones Locales de 2019. 
 
TERCERO.- Dar traslado del presente acuerdo al interesado y a las diferentes áreas y departamentos 
municipales. 
 
 
14º.- RUEGOS Y PREGUNTAS. 
 
Intervenciones 
 
- Sr. Ibor: hay unos padres del Instituto Andreu Alfaro que han presentado un documento 

manifestando su preocupación por los protocolos de 1º de Bachiller. Como no hay aula burbuja se 
cambia de clase 7 veces al día. Dicen que no se desinfecta cada vez ni hay protocolo de entrada y 
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salida y que han acudido a un teléfono de la Consellería de Sanidad y les han dicho que denuncien a 
la Consellería de Educación. Cuando han venido al ayuntamiento a presentar un escrito por el 
registro les han dicho que el ayuntamiento no puede hacer nada en este tema. Pregunta al concejal 
delegado de Educación si conocía este asunto y qué van a hacer al respecto.  
 

- Sr. Sánchez: contesta que lo desconocía y que los IES son competencia de la Consellería. No obstante, 
preguntará por este tema y ya informará al respecto. 
 

- Sra. Lisarde: tiene una queja sobre los accesos al colegio Inmaculada. Parece ser que no siempre está 
la valla ni hay control policial. Son calles estrechas y los protocolos no pueden cumplirse, esta 
semana parece que solo se han cerrado bien los accesos en una ocasión. Solicita que se establezca 
otro mecanismo, si no puede ser un control policial, tal como vallas de entrada y salida, etc. 
También recuerda que en julio de 2019 se aprobó una moción para implantar enfermería escolar en 
los colegios del municipio. Compromís dijo que se estaba trabajando en ello y que se había intentado. 
Cree que ahora está de actualidad este tema, todos los niños están en la necesidad de ser atendidos 
por un enfermero o enfermera y le gustaría que se siga instando a la Consellería para que se 
implante esta figura en los colegios. 
 

- Sr. Císcar: le contesta a la Sra. Lisarde que todos los días tienen informe de la Policía Local de que en 
los accesos escolares no hay novedad. Es cierto que un día no llegaron en el momento que tocaba 
pero el 99 por 100 de veces hay presencia policial y en el 100% de ocasiones está la valla. 
Según la Policía Local hay una normalidad total y las AMPAs dicen que están satisfechas del acceso y 
la salida de los colegios. 
 

- Sr. Gadea: estos problemas se podrán contemplar el próximo lunes porque la Consellería de Sanidad 
ha convocado una videoconferencia para aclarar todos estos temas. 
 

- Sra. alcaldesa: esta semana ha habido un consejo de salud. Ciudadanos y PP pueden estar, falta los 
nombramientos. 
 

- Sra. Gil: ayer fue el día del lenguaje de los signos. Hace referencia a un tipo de mascarillas que 
facilitarían el trabajo de las personas que traducen porque son transparentes en la parte de la boca. 
Solicita que el ayuntamiento se movilice en este tema y se plantee hacer uso de las mismas.  
 

- Sra. alcaldesa: toma nota del ruego. 
 

- Sr. Estellés: se refiere al curso de VioGen del día 15 de julio y los hechos que sucedieron. Preguntó en 
la comisión informativa y le dijeron que la alcaldesa había tomado cartas en el asunto. Pregunta si se 
ha realizado alguna medida disciplinaria. 
 

- Sra. alcaldesa: no se ha adoptado ninguna medida, de momento se ha pedido información a la 
Agencia Valenciana de Seguridad para ver la posibilidad de abrir un expediente de información 
reservada. Están a la espera. 
En el referido curso se pusieron los hechos sobre la mesa y se quiere comprobar si es cierto. 
 

- Sr. Gutiérrez: en la junta de gobierno local del 3 de julio se dejó sobre la mesa el contrato de 
continuidad de la piscina lúdica pidiendo informe aclaratorio. El 8 de julio se hizo una junta 
extraordinaria y se aprobó, solicita tener acceso al informe de la empresa de final del servicio. 
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Y no habiendo otros asuntos que tratar, la Alcaldía-Presidencia da por finalizada la sesión, levantándose 
la misma a las 21 horas y 10 minutos del día 24 de septiembre de 2020, de lo que como Secretaria doy fe. 
 
 
DILIGENCIA.- Para hacer constar que, conforme a lo dispuesto en el artículo 91 del Reglamento de 
Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, la presente acta ha sido 
aprobada, en los términos que figuran en el acuerdo de aprobación, en la sesión celebrada el día 29 de 
octubre de 2020. 
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